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Rada Miejska w Wołominie
Radni - Sesja

Protokół nr 22

XXII Sesja w dniu 27 lipca 2020 
Obrady rozpoczęto 27 lipca 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 16:37 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków.

Obecni:

1. Aneta Adamus
2. Edyta Babicka
3. Agata Bochenek
4. Karol Cudny
5. Andrzej Fuśnik
6. Marcin Godlewski
7. Beata Gomse
8. Marek Górski
9. Robert Kobus
10. Paweł Kocik
11. Agnieszka Koza 
12. Ryszard Madziar
13. Janusz Mirowski
14. Katarzyna Pazio
15. Wojciech Plichta
16. Krzysztof Rembelski
17. Paweł Rozbicki
18. Bogdan Sawicki
19. Piotr Sikorski
20. Kazimierz Tarapata
21. Magdalena Zych

1. Otwarcie obrad.

W dyskusji wzięli udział:
- Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Stwierdziwszy kworum Przewodniczący Rady Miejskiej w Wołominie otworzył  XXII sesję kadencji 
2018-2023 oraz przywitał wszystkich przybyłych na posiedzenie, szczególnie osoby, które zgłosiły się do
debaty publicznej w sprawie raportu o stanie Gminy. (Lista obecności radnych oraz przedstawicieli 
jednostek pomocniczych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).

2. Wybór sekretarza obrad.

- Piotr Sikorski- radny

Zgłosił kandydaturę radnego Pawła Kocika na sekretarza obrad.

Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
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Głosowano w sprawie:
Wyboru sekretarza obrad.. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (13)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz
Mirowski, Katarzyna Pazio, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (2)
Agata Bochenek, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (6)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

3. Ustalenie porządku obrad.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Poinformował o wnioskach o wycofanie z porządku obrad 1 projektu uchwały  oraz wprowadzenie do 
porządku obrad 4 projektów uchwał.   

Głosowano wniosek w sprawie:
wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Centrum Duczek w gminie Wołomin. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (14)
Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, 
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Wojciech Plichta
NIEOBECNI (6)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie w sprawie nadania nazwy odcinkowi drogi
ekspresowej S8 na terenie Gminy Wołomin. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15)
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Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, 
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (6)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski
Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi . 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15)
Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, 
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (6)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi . 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15)
Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, 
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (6)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX-32/2020 z 28 
maja 2020 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu . 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15)
Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, 
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (6)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski
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Głosowano w sprawie:
Ustalenie porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15)
Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, 
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (6)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

                                                              Na salę obrad przybyła radna Aneta Adamus

4. Informacje Komisji Rady o pracy między sesjami.

W dyskusji wzięli udział:
- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 

Komisja Bezpieczeństwa odbyła jedno wyjazdowe posiedzenie. Była to wizytacja w OSP Ossów i OSP
Wołomin.  Prezesi  jednostek  przedstawili  możliwości  i  potrzeby.  Wnioski  z  tych  wizytacji  zostaną
przedstawione w raporcie po wakacjach. 

- Paweł Rozbicki- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Komisja  rewizyjna  wypracowała  opinię  o  przedłożonym  przez  Burmistrza  Wołomina  sprawozdaniu
finansowym za  rok  1019,  opinię  w  sprawie  wykonania  budżetu  Gminy Wołomin  za  rok  2019 oraz
wypracowała wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wołomina. Ponad to Komisja rozpoczęła
kontrolę w Muzeum im. Zofii i Wacława Nałkowskich w Wołominie.   

- Magdalena Zych- Zastępca Przewodniczącej Komisji Gospodarki i Finansów

Komisja  Gospodarki  i  Finansów  odbyła  posiedzenie  dnia  23  lipca  2020  roku.  Podczas  posiedzenia
wszystkie  projekty  uchwał  na  dzisiejszą  sesję  zostały  zaopiniowane  pozytywnie.   Odbyła  się  także
dyskusja  na  temat  wprowadzonej  niedawno  zmiany  sposobu  naliczania  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  w  zabudowie  wielorodzinnej.  Radna  powiedziała,  że  podczas  posiedzenia
Komisji  była  zniesmaczona  zachowaniem  radnego  Janusz  Mirowskiego,  który  jej  zdaniem  przy
mieszkańcu, który był obecny na tym posiedzeniu, zaprezentował brak szacunku i kultury. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Poinformował, że za jego pośrednictwem wpłynęło pismo z Zakładu Energetyki Cieplnej w Wołominie
Sp. z o.o., które zostało przekazane radnemu. 

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Powiedział, że wystosował pismo do radnego Janusza Mirowskiego, ponieważ na poprzedniej sesji, kiedy
on i jego pracownicy chcieli porozmawiać z radnym, opuścił on salę obrad. 
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Odczytał pismo, skierowane do radnego Janusza Mirowskiego, w którym to piśmie wezwał radnego do
zaprzestania naruszania dobrego imienia pracowników ZEC  oraz rozpowszechniania nieprawdziwych
informacji na temat ich pracy. 

- Janusz Mirowski (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że prawdopodobnie Prezes ZEC złamał przepisy RODO. Wytłumaczył, że musiał opuścić
poprzednią  sesję  ze  względu  na  zły  stan  zdrowia,  co  zostało  potwierdzone  dwutygodniowym
zwolnieniem lekarskim. Ponadto pismo Prezesa ZEC z informacją o chęci zabrania głosu przez niego i
pracowników ZEC zostało przesłane już po rozpoczęciu sesji i  jego treść mówiła, że sprawa dotyczy
zachowania niektórych radnych. Gdyby radny wiedział, że sprawa dotyczy jego osoby, to postarałby się
zostać  chociaż  do  wypowiedzi  Prezesa.   Oprócz  tego  w  piśmie  pracowników  ZEC,  które  zostało
odczytane  na  poprzedniej  sesji,  nie  było  żadnych  załączników,  które  świadczyłyby  o  opisanych
zachowaniach. Radny uważa, że dobrze się stało, że na forum społecznościowym poinformował opinię
publiczną o wyciekach do rzeki Czarnej oraz, że sposób utylizacji ścieków poprodukcyjnych, czyli wody
kotłowej został przeprowadzony w niejasny sposób. Zgodnie z informacją z Terenowego Wydziału Wód
Polskich było to przeprowadzone bez zgody. Prawdopodobnie do dnia dzisiejszego ZEC nie posiada
pozwolenia wodno-prawnego na utylizację  takiego ścieku. Radny dodał,  że dzięki  jego kontroli  ZEC
opracował procedury w sprawie awaryjnego spuszczania  wody kotłowej  w czasie  awarii.  Na sesji  w
październiku ubiegłego roku, radny wspominał, że powinno to być robione za pomocą beczkowozów w
sposób  asenizacyjny.  Ten  sposób  został  wcielony  do  procedury.  Radny  podziękował  Prezesowi,  że
korzysta z rad radnych.    

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Powiedział, że nadal nawołuje radnego Mirowskiego do przeprosin pracowników, nie jego, ponieważ on
nie jest stroną w tej sprawie. Zapytał radnego, czy naprawdę uważa, że przez 25 lat istnienia spółki nie
było procedury spuszczania wody? Jeżeli  radny chce dokładnego wyjaśnienia procedur związanych z
awariami, to najlepiej wyjaśnią to sami pracownicy, bo to oni są fachowcami w tych sprawach. To jak oni
pracują to potwierdził WIOŚ, który stwierdził, że w usunięciu tej awarii nie było uchybień. Jeszcze raz
podziękował za pracę, jaką włożyli w usunięcie jednej z największych awarii w ZEC w ciągu 25 lat,  w
czasie 20 godzin. Dodał, że  podobna awaria, która miała miejsce na Siekierkach w Warszawie usuwana
była przez tydzień. W dalszym ciągu jest on upoważniony przez pracowników do reprezentowania ich w
tej sprawie. 

- Magdalena Zych- radna

Zapytała, kiedy miały miejsce fakty przedstawione przez Prezesa w przeczytanym piśmie?

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Odpowiedział,  że  szczegółów  nie  może  zdradzać,  aby  nie  zostać  posądzonym  o  łamanie  przepisów
związanych  z  RODO.  Powiedział  tylko,  że  wydarzenia  te  miały  miejsce  zaraz  po  wyborach
samorządowych w 2018 roku.  

- Magdalena Zych (Ad Vocem)-

Dopytywała czy był to ten czas kiedy radny Janusz Mirowski odszedł z Klubu Pozytywny Wołomin.

- Janusz Mirowski (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  uczestnictwo w Klubie  wypowiedział  mu sam Przewodniczący Klubu i  to  było ok 8
miesięcy po opisywanych zdarzeniach. A ta dyskusja ma tylko na celu szarganie jego dobrego imienia.   

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna
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Powiedziała, że Przewodniczący Klubu może potwierdzić, że usunięcie radnego Janusza Mirowskiego
było skutkiem jego braku aktywności i nieuczestniczenia w zebraniach. 

- Janusz Mirowski (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że statut Klubu był zatwierdzony bez jego obecności. Ponad to zebrania Klubu odbywały się
m.in. w sali w Zakładzie Energetyki Cieplnej Sp. Z o.o. radny nie wie na jakiej zasadzie ta sala była
udostępniana Klubowi Pozytywny Wołomin. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Przypomniał, że jest pracownikiem ZEC od ponad 20 lat i w świetlicy zakładu od lat organizuje różnego
rodzaju spotkania, co jest udokumentowane każdorazowo prośba o użyczenie sali.  W opisanym przez
radnego Mirowskiego przypadku również tak było. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  radny  Mirowski  przestał  być  członkiem  Klubu  Pozytywny  Wołomin  ze  względu  na
złamany statut. Rzeczywiście statut Klubu został przyjęty na spotkaniu, na którym radny był nieobecny.
Od początku kadencji był zaledwie na jednym spotkaniu Klubu, a tych spotkań było 5 lub 6.

  
- Janusz Mirowski (Ad Vocem)- radny

Poprosił Prezesa ZEC aby w dogodnym dla  radnego terminie ustalił spotkanie z pracownikami ZEC w
zakładzie. Zaproponował termin 3 sierpnia 2020 roku w poniedziałek o godzinie 7:00.

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Powiedział, że postara się takie spotkanie zorganizować.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że jest to sprawa pomiędzy radnym a Prezesem i pracownikami ZEC. On zobowiązał się do
zorganizowania  spotkania  radnych  w kontekście  składanych  interpelacji  zwłaszcza  tych  dotyczących
miejskich spółek, bo jak pracownicy Urzędu są może przyzwyczajeni do odpisywania na te pisma, to dla
pracowników spółek jest sytuacja niecodzienna i sprawia im to czasem trudność i jest powodem wielu
stresów czy właściwie odpowiedzą. Planuje takie spotkanie, ale to już po wakacjach. 

- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)-radna

Zachęciła  radnych  do  przeczytania  czym  jest  interpelacja  wg  przepisów.  Radna  śmie  twierdzić,  że
większość tych zapytań, wniosków które składają radni,nie ma znamion interpelacji. Podziękowała, że
Urząd mimo wszystko sukcesywnie odpowiada na te pisma, które interpelacjami nie są. 

                                  Z uwagi na awarię nagłośnienia Przewodniczący ogłosił 5 min przerwy.

- Krzysztof Jaszczak- Wydziału Marketingu i Mediów

Powiedział, że był obecny na posiedzeniu Komisji Gospodarki RM w Wołominie w dniu 23 lipca 2020
roku którym obecny był również radny Janusz Mirowski, który przyszedł z mieszkańcem Wołomina.
Pracownik  poinformował,  że  radny rejestrował  posiedzenie  Komisji  bez wcześniejszego uprzedzenia.
Zapytany  przez  Przewodnicząca  czy  nagrywa,  odpowiedział,  że  nie,  co  nie  było  prawdą,  bo  kiedy
podszedł do radnego, ten nerwowo wyłączał rejestrację w telefonie. Ta sytuacja sprowokowała radnego
jak i mieszkańca, który z nim przyszedł do wykrzykiwania w stosunku do Przewodniczącego Rady jak i
pracownika UM, że kłamią.  Sprawa dotyczyła tego, że na forum internetowym p. Krzysztof Jaszczak
poinformował  o  tym,  że  radni  nie  byli  zaproszenia  na  spotkanie  ze  Spółdzielnią  Budownictwa
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Mieszkaniowego  z  mieszkańcami,  które  było  zorganizowane  dzień  przed  posiedzeniem  Komisji.
Spotkanie z przedstawicielem SBM dla radnych było przewidziane podczas posiedzenia Komisji.

                                                                               Na salę obrad przybyła radna Edyta Babicka

- Agnieszka Koza-radna

Powiedziała, że również była obecna na posiedzeniu Komisji gospodarki i Finansów i przyznaje, że była
zażenowana  zachowaniem  niektórych  radnych.  Podczas  tego  posiedzenia  Przewodnicząca  Komisji
powiedziała, że zwołując posiedzenia przewodniczący komisji nie mają obowiązku podawania tematów,
które będą przedmiotem zwołanych posiedzeń. Radna poprosiła, aby przewodniczący podawali tematy
posiedzeń wcześniej, bo to znacznie ułatwi prace wszystkim radnym. Znając tematy radny, który nie jest
członkiem danej komisji, a coś go zainteresuje, będzie mógł wziąć w niej udział. 

- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów

Powiedziała, że zwołując posiedzenie Komisji miała nadzieję poinformować radnych o temacie spotkania
i kogo na nie zaproszono, ale niestety nie było informacji zwrotnej z SBM czy ktoś z ich zarządu się
pojawi. Trudno było zapraszać wszystkich radnych i mieszkańców, gdzie jak wiadomo nikogo z SBM na
posiedzeniu nie było.  Przewodnicząca zobowiązała się, że będzie podawała tematy posiedzeń Komisji. 

- Janusz Mirowski (Ad Vocem)- radny

Odniósł  się  do  wypowiedzi  pracownika  Wydziału  Marketingu  i  powiedział,  że  w  przeddzień
wspomnianego spotkania z mieszkańcami radny dzwonił kilkukrotnie do sekretariatu Burmistrza i dostał
informację, że na owe spotkanie nie musi mieć specjalnego zaproszenia i na pewno będzie mógł w nim
wziąć  udział.  Ponad  to  zgłosił  chęć  udziału  w spotkaniu  dwóch  przedstawicieli  osiedla  Lipińska.  Z
informacji radnego wynika, że ta informacja trafiła do p. Krzysztofa Jaszczaka i dziwi go fakt, że nie
uwzględnił  on na  tym spotkaniu  chociażby tych mieszkańców.  Niestety  żaden przedstawiciel  osiedla
Lipińska  nie  mógł  wziąć  udziału  w tym spotkaniu.  Zaproponowano  mu za  to  udział  w posiedzeniu
Komisji, na które jak wiadomo nie dotarł żaden przedstawiciel SBM.  

- Krzysztof Jaszczak- pracownik Wydziału Marketingu i Mediów

Powiedział, że na spotkanie SBM z mieszkańcami zostali zaproszeni najbardziej aktywni użytkownicy
grupy, która dotyczyła tematu odpadów i naliczania opłat za ich gospodarowanie. Niestety nie dostał on
żadnej informacji od radnego Janusz Mirowskiego o chęci udziału mieszkańców z jego osiedla w tym
spotkaniu. Ze swojej strony przeprosił mieszkańca, który nie został wpuszczony na to spotkanie i zaprosił
go na posiedzenie Komisji gospodarki i Finansów. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała, że nie chce komentować toczącej się dyskusji. Jednak odniosła się do formy interpelacji i
wniosków o dostęp do informacji publicznej i powiedział, że właśnie po analizie tych dokumentów widać
kto ma dobre intencje i komu zależy na pewnych rzeczach, a kto dokłada swoją energię w kierunku nie
tym co potrzeba. Pani Burmistrz poinformowała, że wpłynął wniosek o dostęp do informacji publicznej o
radnego Janusza Mirowskiego, który bardzo utrudnił i sparaliżował pracę Urzędu. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała,  że  wniosek,  o  którym  wspomniała  pani  Burmistrz  dotyczył  udostępnienia  danych
wszystkich zleceń od 2018 roku powyżej 1zł. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,  że  aby  odpowiedzieć  na  taki  wniosek  urzędnicy  musieli  wykonać  gigantyczną  pracę,
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odkładając na bok bieżące sprawy. Poprosiła o zastanowienie komu i na czym tak naprawdę zależy.   

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Odniósł się do sprawy spotkania z mieszkańcami i z SBM. Powiedział,  że również w tym czasie był
obecny w biurze Rady, również nie został na to spotkanie wpuszczony, ponieważ uzyskał informację, że
jest to spotkanie dla mieszkańców nie dla radnych. 

Powiedział  także,  że  nie  zgadza  się  zarzutem,  że  nie  informuje  o  tematach,  które  są  poruszane  na
posiedzeniach Komisji  Bezpieczeństwa,  bo zawsze stara się,  aby taka informacja dotarła  do radnych.
Często pyta również czy życzą sobie żeby kogoś specjalnie zaprosić. 

5. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie.
W dyskusji wzięli udział:
- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy

Odczytała Informację o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie, która stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

6. Raport o stanie Gminy Wołomin za 2019 rok:
1) - Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Wołomin za 2019 rok;
W dyskusji wzięli udział:

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Na podstawie art. 28 aa ustawy o samorządzie gminnym przedstawiamy raport o stanie Gminy, który
zawiera kluczowe informacje dotyczące zrealizowanych planów i strategii oraz kluczowych projektów,
które były realizowane w 2019 roku. Szczegółowy raport został opublikowany na stronie internetowej
dnia 20 czerwca 2020 roku. Była również zamieszczona informacja w biuletynie informacji publicznej
oraz  na  profilu  Facebook.  Pan  Burmistrz  podziękował  wszystkim  urzędnikom  oraz  pracownikom
jednostek organizacyjnych Gminy, którzy pracowali nad stworzeniem tego raportu, ponieważ w tym roku
został on wykonany bez wsparcia firmy zewnętrznej.   

- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Rozwoju i Rewitalizacji

Przedstawiła prezentacje kluczowych informacji  zawartych w raporcie o stanie Gminy. Prezentacja ta
stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

2) - Debata nad raportem;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że do debaty nad raportem o stanie Gminy zgłosiło się 13 osób. Każda z nich musiała swoje
zgłoszenie poprzeć 50 podpisami.  Przewodniczący wyczytywał  nazwiska mieszkańców wg kolejności
zgłoszeń. 

- Magdalena Zych- radna

Zgłosiła wniosek formalny o nieczytanie projektów uchwał. 

Decyzją Przewodniczącego wniosek zostanie przegłosowany przed podejmowaniem uchwał. 
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- Mieszkaniec 1

Powiedział, że zapoznał się z raportem o stanie Gminy. Uważa, że jest tam zawartych kilka ciekawych
informacji.  Według  niego  każdy  mieszkaniec  Gminy  powinien  taki  raport  przeczytać,  bo  wtedy
dowiedziałby się ile kosztuje nas oświata,  bo to jest zasadnicza część wydatków Gminy oraz mógłby
zapoznać  się  z  wieloma  problemami.  Dla  niego  takim  problemem  jest  dla  niego  chodnik  we  wsi
Mostówka. W raporcie napisano, że wykonano tego chodnika 227 metrów, które kosztowały 594 934,99.
Mieszkaniec wie, dlaczego ten chodnik nie jest dokończony i uważa, że wszyscy w Gminie powinni się
dowiedzieć komu zawdzięczamy ten ogromny sukces. Kilka lat temu w tej sali rozmawialiśmy o drodze,
która prowadzi przez Mostówkę, tj.  ul.  Majdańskiej.  Była już wtedy wstępna koncepcja.  Mieszkaniec
zapytał czy coś wiadomo na ten temat? Jest to droga bardzo uczęszczana, ponieważ kiedy inne okoliczne
są z jakiegoś powodu zamknięte to ruch odbywa się właśnie tą drogą. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że jeżeli chodzi o ul. Majdańską, czyli przedłożenie drogi, która biegnie przez Mostówkę to
jest odwołanie. Pozwolenie na budowę jest rozpatrywane przez Wojewodę. Tego odwołania nie można
wycofać,  musi być ono rozpatrzone.  Jeżeli  chodzi  o kwestię  chodnika,  to został  wykonany tylko ten
odcinek, ponieważ był zrobiony projekt tej ulicy i środki zostały zabezpieczone na ten konkretny projekt.
W wyniku odwołań,  rozmów, zmiany koncepcji  i  uzgodnień  z  mieszkańcami  Mostówki,  trzeba  było
zmienić projekt. W związku z tymi zmianami zabezpieczonej kwoty wystarczyło na zrobienie właśnie
tego odcinka. Ten drugi projekt jest znacznie droższy, dlatego trzeba poczekać do czasu, kiedy uda się
zabezpieczyć  pieniądze  na  dokończenie  inwestycji.  Burmistrz  powiedział,  że  widział  tę  ulicę  i  na
pewnym  etapie  Gmina  zwróciła  się  do  Starosty  Wołomińskiego  o  rozważenie  możliwości  zmiany
kategorii  tej  drogi,  czyli  zakwalifikowanie  jej  do kategorii  dróg powiatowych,  ponieważ łączy drogi
powiatowe. Jednak Zarząd Powiatu odmówił.   

- Mieszkaniec- 2

Powiedział,  że  również  zapoznał  się  z  raportem  co  nie  było  łatwe  ze  względu  na  jego  objętość.
Mieszkaniec powiedział, że w mieście i w Gminie dużo się dzieje. I wg niego tu jest problem. Nie wie jak
to się odbywa finansowo, tzn wydatki przeznaczone na miasto i gminę w stosunku do wpływów z miasta
i z gminy.  Chodząc po mieście daje się zaobserwować, że powstaje dużo nowych ulic, dróg w lasach, na
polach. Natomiast centrum miasta jest totalnie zaniedbane. Tu nie zostało zrobione nic. Ulice: Katowicka,
Nowowiejska,  Mickiewicza,  Żelazna,  Sienkiewicza,  Polna,  Przyjacielska  to  ulice,  które  wymagają
natychmiastowej naprawy nawierzchni. Jeszcze ul. Broniewskiego, przy której mieszka i o remont której
zabiega już 3 lata. Najpierw były tłumaczenia, że basen będzie likwidowany. Basen został zaorany, ulica
także, przez samochody, które wywoziły gruz z basenu. Nie zostało to do tej pory naprawione. Dużo
ostatnio  było  mowy  o  założycielu  miasta  Henryku  Wojciechowskim,  zorganizowano  zbiórkę  na
restaurację  nagrobka.  Wymienione  ulice,  to  są  ulice,  które  Wojciechowski  120  lat  temu  osobiście
zaprojektował. Zdaniem mieszkańca zadbanie o to, to również będzie forma oddania czci założycielowi
miasta.  

Jeżeli chodzi o program rewitalizacji, to 2 lata już się spotykamy. W ubiegłym roku we wrześniu miała
być podjęta uchwała dotycząca wprowadzenia specjalnej uchwały rewitalizacyjnej dotyczącej centrum
miasta,  bo  należy  oddzielić  rewitalizację  gminy i  rewitalizację  centrum miasta,  bo  to  są  dwie  różne
sprawy. Nic w tej sprawie się nie dzieje. Mieszkaniec zapytał dlaczego nie ma planu zagospodarowania
przestrzennego  dla  centrum  miasta.   Od  niepamiętnych  czasów  słychać,  że  jest  w  przygotowaniu.
Podobno  w  ubiegłym  roku  miał  być  wyłożony  ostatecznie.  Jest  to  bardzo  duże  utrudnienie  dla
mieszkańców chcących się budować. 

                                                                                                                                                                      10



Powołanie rad osiedlowych miało służyć aktywacji obywateli. Niestety mieszkańcy nie maja motywacji.
Jeżeli  Gmina  chce,  żeby  rady  osiedlowe  bardziej  aktywnie  się  angażowały,  to  musi  wysupłać  parę
złotych. Bo jeżeli funkcjonują fundusze sołeckie, którymi rady sołeckie mogą dysponować, to tak samo
powinno być w przypadku rad osiedlowych. 

Ostatnio gorącym tematem jest budowa Muzeum Bitwy Warszawskiej 1920 roku w Ossowie. Zdaniem
mieszkańca należy się zastanowić czy to jest tak naprawdę potrzebne mieszkańcom. Wie on, że pamięć o
historii jest ważna, ale jeżeli nie ma infrastruktury drogowej, żeby do tego miejsca pamięci dojechać, to
nie ma najmniejszego sensu budowanie czegokolwiek, bo nikt tu nie przyjedzie. 

Nikt w Gminie nie będzie inwestował poważnych pieniędzy, jeżeli nie będzie miał dojazdu. Mieszkaniec
powtarza to od lat, że jeżeli nie zrobimy czegoś z dojazdem do Wołomina, to tu się  nic nie zadzieje.
Wystarczy odszukać mapy połączeń komunikacyjnych aglomeracji warszawskich. I na tej mapie widać ,
że Wołomin znajduje się po prostu w „czarnej dziurze” komunikacyjnej. Mieszkanie uważa, że działania
Rady i władz miasta powinny się skupić na skomunikowaniu miasta z całą resztą Polski.        

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że pomimo wielu słów krytyki jakie  padły z ust  mieszkańca,  to to jego głos jest  bardzo
ważnym głosem tych mieszkańców, którzy rzeczywiście  są zatroskani  losem naszej społeczności i są
zainteresowani poprawą jakości życia w Gminie.

 
- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Jako  mieszkaniec  centrum  Wołomina  od  urodzenia  oraz  jako  były  członek  Rady  Osiedla  Wileńska
zgodził się z niektórymi tezami, które padły z ust mieszkańca. Uważa, że tutaj mogą odegrać dużą rolę
radni,  którzy  mieszkają  właśnie  w  centrum  miasta.  Powinni  oni  walczyć  o  równy  podział  środków
budżetowych, aby to centrum miasta odżywało i rewitalizowało się.

Jeżeli chodzi o kwestie infrastrukturalne, to w planach jest budowa ciągu ul. Żelaznej oraz Sikorskiego.
W przypadku ul. Żelaznej sprawa ciągnie się od jakiegoś czasu, ponieważ długo trwały negocjacje  z
koleją. W tej chwili jest podpisana umowa i  jest przyznane dofinansowanie. Również na ul. Sikorskiego
chcemy złożyć wniosek o dofinansowanie. Została już zrealizowania ul. Piaskowa. Burmistrz powiedział,
że będzie się starał, żeby część ulic w centrum miasta uległa renowacji, ponieważ to rzeczywiście jest
wizytówka miasta. 

- Mieszkaniec 2

Powiedział, że nie wymaga on, aby od razu robić totalne remonty.  Na większości ulic, które wymienił
wystarczy położenie nowej nakładki. Nie chodzi od razu o wymianę krawężników itp. Chociaż są takie
chodniki, na których rzeczywiście można sobie nogi połamać. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  wie  jak  wygląda  centrum Wołomina,  bo  jeździ  tymi  drogami.  Jednak  budżet  trzeba
rozdysponować na całą Gminę. Może te drogi w centrum Wołomina nie są w najlepszym stanie, ale są, a
w mniejszych miejscowościach czy na obrzeżach miasta często ich nie ma. W tej chwili mamy sprawę
zakończoną  jeżeli  chodzi  o  infrastrukturę  oświatową,  ale  za  chwilę  może  się  okazać,  że  deweloper
wybuduje nowe osiedle i znów trzeba będzie kolejną szkołę pobudować.

- Mieszkaniec 2

Powiedział, że skoro deweloperzy budują osiedla, to czy miasto nie może wymóc na nich inwestycji w 
infrastrukturę drogową? 
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- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,  że  oczywiście  można  rozmawiać,  ale  tak  to  u  niestety  jest,  że  każda  rozmowa  z
deweloperem kończy się na pomówieniach, że kolokwialnie mówiąc, że ktoś komuś coś...  Jest to trudna
relacja  i  doświadczy ona  już  bezpośrednich  pomówień w tych zakresach,  dlatego  trzeba  być bardzo
ostrożnym.  Pani  burmistrz  uważa,  że  deweloper,  który  podbija  cenę  mieszkań,  wykorzystując
infrastrukturę, którą miast zbudowało, powinien się czuć w obowiązku aby miastu pomóc. Tak powinno
być i tak robią inne miasta. Zobowiązała się, że będzie nadal prowadzić rozmowy w tych tematach, ale
bardzo  ostrożnie.  Zwróciła  uwagę  na  to,  że  jesteśmy  po  rozmowach  z  Marszałkiem  Województwa
Adamem Struzikiem i prace związane z inwestycjami właśnie Marszałka na terenie Gminy Wołomin są
bardzo zaawansowane. Na tzw. łącznik do S8 jest już wprowadzony wykonawca i w przyszłym roku ten
łącznik powstanie. Były rozmowy dotyczące przebicia drogi nr 634 w kierunku Duczek. Kończy się już
projektowanie  tej  drogi.  Marszałek  obiecał,  że  w przyszłorocznym  budżecie  znajdą  się  fundusze  na
budowę  ronda  przy  Galerii  Handlowej.  Sporo  tych  inwestycji  mogłoby  być  już  zakończonych,  ale
niestety  docierające  sygnały  o  podziale  województwa  nie  pomagają  w tym,  bo  tak  naprawdę to  nie
wiadomo co dalej będzie z finansami. Niestety polityka bierze górę nad rozsądkiem i jeżeli te plany dojdą
do  skutku,  to  wszelkie  dotychczasowe  uzgodnienia  mogą  być  nieważne.  W obecnej  sytuacji  należy
ostrożnie  podchodzić  do  wielu  kwestii,  to  są  strategie,  problem  z  gospodarowaniem  odpadami
komunalnymi, to są plany zagospodarowania przestrzennego, to są różnego rodzaju uzgodnienia, więc
miejmy nadzieję, że do tego podziału nie dojdzie, ponieważ to mogłoby wiele rzeczy uwstecznić na wiele
lat. 

Pani Burmistrz powiedziała, że boli ją ul. Traugutta, która jest w ścisłym centrum Wołomina. Pamięta ile
się  nagimnastykowały  z  poprzednią  Wiceburmistrz,  żeby  uregulować  kwestie  tej  części,  która  jest
zbudowana  i  to  się  udało.  Natomiast  na  drugą  część  tej  drogi  jest  odwołanie  i  na  razie  nie  ma
prawomocnego pozwolenia na budowę. Tam gdzie mieszkańcy się odwołują niestety nie można wejść z
inwestycją. 

Trwają w tej chwili negocjacje, aby przejąć ul. Legionów na odcinku od torów do ul. 1 Maja, bo jest to
droga wojewódzka,  a Gmina czuje się w obowiązku poprawić jej  stan,  ponieważ jest  to  także ścisłe
centrum miasta. Niestety trzeba takie rzeczy regulować, bo Gmina może wydatkować swoje środki tylko
na te ulice, które jej podlegają. Niestety skoszenie trawy lub odśnieżenie chodnika na nie swoim gruncie
może powodować dyscyplinę finansów publicznych.  

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Odniósł się do specjalnej strefy rewitalizacji.  Założenia były konsultowane z urzędnikami z Gorzowa
Wielkopolskiego i z Gdańska. Z jego wiedzy wynika, że zaledwie ok 10  miast wprowadziło taką strefę,
ponieważ  jest  to  skomplikowana  sprawa.  Taką  strefę  wprowadza  się  raz  na  całe  życie,  tzn.  po  jej
wprowadzeniu  mamy  6  lat,  aby  wykorzystać  narzędzia,  które  daje  nam ustawa.  Ponad  to  przed  jej
wprowadzeniem musiałaby być pewność, że mamy zabezpieczone środki na 5, 6 lat na tyle, że przez te 6
lat wyciśniemy z ustawy tyle ile się da. Niestety w dzisiejszych czasach trudno jest planować coś na 3,4
lata,  kiedy nie  wiemy co będzie  za pół  roku jeżeli  chodzi  o  finanse.  I  jeszcze  do tego taka  smutna
refleksja, że nasze gminne strategie rozwoju zaczynają powoli zmieniać się w strategie przetrwania. 

Co do kwestii aktywizacji obywateli potrzebna jest zmiana Statutu Gminy, aby wprowadzić narzędzie,
które  byłoby podobne do budżetu  obywatelskiego.  W chwili  obecnej  funkcjonuje  program Wołomin
Odnowa. Jest on skierowany do mieszkańców Osiedla Wileńska i Osiedla Centrum. Rady Osiedlowe tych
osiedli mogą składać wnioski i uzyskać dofinansowanie. Mamy już tu kilka sukcesów polegających na
wyremontowaniu kilku podwórek. 
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- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Rozwoju i Rewitalizacji 

Powiedział, że zanim przejdzie do projektu Wołomin Odnowa, to uzupełni wypowiedź Burmistrza na 
temat specjalnej strefy. Są już przygotowane wszystkie założenia, ale bez pieniędzy stracimy tylko nasz 
czas, bo jeżeli wprowadzimy uchwałą te strefę, a nie będziemy mieli środków finansowych, to czas nam 
minie i nie będziemy mogli tych możliwości w pełni wykorzystać. Jak tylko padnie hasło, że są środki, to 
z pomocą państwa radnych Gmina będzie mogą tę strefę procedować. 

Jeżeli  chodzi  o  program Wołomin  Odnowa,  to  mamy  środki  zabezpieczone  na  działania  społecznie
aktywizacyjne takie jak warsztaty i działania międzyludzkie, ale mamy też zaplanowaną jedną trzecią
środków na remonty podwórek. To się nazywa „moje podwórko” i mieszkańcy mogą zgłaszać swoje
projekty  zmodernizowania  swojej  przestrzeni  przez  nich  użytkowanej.  Założenie  jest  takie,  że  to
mieszkańcy wykonują wszelkie prace w ramach integracji. I w zeszłym roku świetnie się to udało, bo 3
podwórka  zostały  poddane  modernizacji.  Mieszkańcy  sami  układali  kostkę,  montowali  altanę.  Było
trochę  obaw jak  to  wszystko  wyjdzie,  ale  fachowość  mieszkańców  nas  zaskoczyła.  W tym roku  ze
względu na pandemię trzeba było zrezygnować z tego, ale jest taka możliwość abyśmy wspólnie zdziałali
coś na obszarze centrum w ramach tych środków.

- Mieszkaniec 2

Powiedział, że chciałby trochę Urząd pochwalić, bo w swojej wcześniejszej wypowiedzi skupił się tylko
na  krytyce.  Program Wołomin  Odnowa to  jest  całkiem dobry  pomysł  jeżeli  chodzi  o  aktywizację  i
integrację  mieszkańców.  On  rzeczywiście  działa  i  może  warto  byłoby  zastanowić  się  nad  jego
rozszerzeniem. Brał on udział w sprawdzaniu wniosków do tego programu i rzeczywiście te projekty
zostały uczciwie zrobione. 

- Andrzej Fuśnik- radny 

Powiedział,  że  mieszka  w  centrum  Wołomina  i  występował  z  wnioskiem  do  budżetu  o  remont  ul.
Mickiewicza. Jest to ulica o dość dużym stopniu natężenia ruchu w porównaniu do innych. Niestety jego
wniosek o remont tej ulicy i niestety zyskał on w projekcie budżetu na ten rok tylko śladowe środki,
wystarczające może na załatanie tam dziur, a nie na remont. Radny z ubolewaniem stwierdza,  że nie
dostrzeżono wagi tej inwestycji. Ale cieszy się, że są mieszkańcy, którzy będą go wspomagać. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Jeżeli  chodzi  o  samą ulicę  Mickiewicza,  to  o  ile  dobrze  pamięta,  jest  odwołanie  od  decyzji  ZRID.
Natomiast jeżeli chodzi o stwierdzenie, które padło, że w wystarczy położyć nowa nakładkę i już będzie
efekt. To nie jest takie proste, bo kładąc tylko nakładkę, nie możemy zrobić kompletnej modernizacji
drogi,  bo  możemy  się  spotkać  z  zarzutem  niegospodarności.  Dlatego  w  większości  przypadków
decydujemy się robić porządne ulice z całą potrzebną infrastrukturą.  

Nie  zgodził  się  z  wypowiedzią  Mieszkańca  w sprawie  budowy muzeum w Ossowie.  Zabolała  go ta
wypowiedź. Tam poległo ponad 100 polskich żołnierzy, w większości ochotników 16, 17, 18- letnich.
Najmłodszy z nich Karol Zygmunt Poszko zmarł na rekach swojej matki sanitariuszki, która przyjechała
pomagać rannym żołnierzom i przypadkowo go znalazła. Na Cmentarzu w Ossowie jest pochowanych
pona 100 polskich żołnierzy. To dla nich powinniśmy robić wszystko, aby to miejsce w porządny sposób
wyglądało. Ale i tak budowa Muzeum Bitwy Warszawskiej 1920 roku to nie jest inwestycja gminna. To
jest inwestycja Ministerstwa Obrony Narodowej. Niemniej jednak Gmina wspiera te inwestycje w każdy
możliwy sposób. Wszystkie wnioski, które wpływały do Urzędu w tej sprawie były załatwiane od ręki.
Tak  jak  ostatni  wniosek  o  pozwolenie  na  korzystanie  z  drogi  dojazdowej,  które  było  niezbędne  do
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uzyskania  pozwolenia  na  budowę.  Nie  byłoby  pozwolenia  na  budowę  muzeum,  gdyby  Gmina  nie
podpisała tej zgody. Nikt chyba nie ma wątpliwości, że jeśli powstanie muzeum, to również rozwiną się
te sąsiednie tereny.  

Kolejna kwestia to skomunikowanie się Wołomina zresztą Polski. Być może nie wszyscy wiedzą,  że
droga nr 634, łącznik do Trasy S8, linia kolejowa to nie są inwestycje gminne.  Jedyne co może robić
Gmina w tych sprawach, to opiniować i  monitorować. Naczelnik Wydziału Inwestycji  potwierdzi,  że
uczestniczymy we wszystkich spotkaniach dotyczących tych inwestycji.  Pani Burmistrz wspomniała o
spotkaniu z Marszałkiem Województwa. To spotkanie było bardzo owocne, bo pan Marszałek wydał
polecenie  swojemu  dyrektorowi,  że  ma  być  wykonane  przedłużenie  drogi  634  jako  trzeci  etap
modernizacji  tej  drogi.  Przypomniał,  że  w  2003  roku  było  podpisane  porozumienie  pomiędzy
Marszałkiem Województwa a Burmistrzem Wołomina w sprawie wspólnej realizacji tej inwestycji. Była
sprzędzona dokumentacja projektowa, która się przeterminowała. Poprzednia umowa zostanie rozwiązana
i będzie zawarta nowa. Zadeklarowaliśmy także wsparcie finansowe w kwocie 500 tys. złotych, z których
część  będzie przeznaczona na oświetlenie w rejonie ronda, które ma powstać, a część na dokumentację
projektową.  Jest  przygotowywane porozumienie,  ale  już wiemy, że Województwo już zarezerwowało
środki w budżecie najpierw na dokumentację projektową, a potem na realizacje tej inwestycji. 

Kolejną sprawą jest również droga wojewódzka wzdłuż rzeki Czarnej od węzła w miejscowości Czarna
do  drogi  634.  Już  wiadomo  na  pewno,  że  ta  droga  powstanie.  Niestety  proces  przygotowywania
dokumentacji drogowej jest bardzo długi. 

Co do komunikacji  kolejowej  z  innymi częściami  Polski,  to zostało podpisane porozumienie  z  PKP.
Trwało  to  bardzo  długo,  a  pierwszy wariant  tego porozumienia  był  dla  gminy  bardzo  niekorzystny.
Rozmowy z PKP były bardzo trudne, ale efekt jest taki, że oprócz tego, że mamy podpisana kolejną
umowę i będziemy realizować inwestycję w ciągu ul. Żelaznej,  to dzisiaj  spotykamy się w sprawach
inwestycji  kolejowych,  czyli  znowu  nie  naszych,  jako  partner  do  rozmowy.  Toczą  się  rozmowy
chociażby na temat rozbudowy linii kolejowej od Słonecznej w kierunku Tłuszcza, bo do roku 2027 ta
linia powinna być tak zmodernizowana, żeby można było rozwijać na niej prędkość do 200 km/h. To z
kolei powoduje konieczność wszystkich przejazdów naziemnych i wybudowanie w to miejsce tuneli lub
wiaduktów. Na ten temat cały czas toczą się rozmowy i mamy już zagwarantowaną budowę przejścia z
ul. Piłsudskiego.

- Mieszkaniec 2

Powiedział, że dowiedział się wiele nowych rzeczy. Sporo się dzieje, a mieszkańcy o tym nie wiedzą.
Może warto byłoby informować mieszkańców o tego typu działaniach. Nie zgodził się z wypowiedzią
Burmistrza  w  sprawie  robienia  nowych  nakładek,  że  to  niegospodarność.  W  przypadku  ul.
Broniewskiego, gdzie na odcinku kilkuset metrów robienie czegoś innego nie ma sensu. Jeżeli cokolwiek
zacznie się dziać na terenie po starym basenie to będzie ulica techniczna i właśnie niegospodarnością
byłoby  robienie  tam  gruntownego  remontu.  Jednak  doprowadzenie  jej  do  stanu  używalności  dla
mieszkańców jest konieczne.  

- Marek górski- Przewodniczący Rady

Odnośnie  stwierdzenia  mieszkańca,  że  mieszkańcy  nie  wiedza  o  tym co  się  dziej,  to  po  wakacjach
planowana  jest  sesja  poświęcona  właśnie  tym  sprawom  m.in.  o  których  wspomniał  Burmistrz
Szymanowski a także o projektach realizowanych przez miejskie spółki. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedział,  że  zdroworozsądkowym  działaniem  doprowadziliśmy  do  tego,  że  Muzeum  Bitwy
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Warszawskiej 1920 roku będzie inwestycją Ministerstwa  nie gminną. Przypomniała, że jej poprzednik,
wpisał do budżetu Gminy Wołomin tę budowę jako inwestycję gminną. O ile sobie dobrze przypomina,
że ponad 30 mln byłoby wydatkowane z kasy gminnej, gdyby ten pomysł przeszedł. Kiedy ona została
Burmistrzem rozpoczęła starania aby to nie była inwestycja tylko gminna, bo Ossów to nie jest zaścianek.
To jest chluba całej Polski. Dlatego tak ważne jest, że to będzie inwestycja Muzeum Wojska Polskiego.
Rozumie wątpliwość mieszkańca, zwłaszcza w dzisiejszych czasach, kiedy ludzie trącą pracę, że po co
muzeum, że lepiej budować miejsca pracy i je chronić. I pewnie tak jest i ludzie mają prawo do swojego
zdania.  Jednak  takie  miejsce  pamięci  jest  również  bardzo  ważne  i  będzie  niosło  za  sobą  rozwój
miejscowości Ossów. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Odniósł się jeszcze do kwestii zagospodarowania przestrzennego. Powstają one punktowo, ponieważ nie
ma aktualnego planu zagospodarowania przestrzennego. Był taki czas kiedy gmina Wołomin jako jedna z
nielicznych  miała  plan  zagospodarowania  przestrzennego  w całości  .  Niestety  przepisy  prawa,  które
czasem nas bardzo krzywdzą, doprowadziły do tego, że niestety tego planu nie mamy. Miasto Kobyłka,
które spóźniło się z wykonaniem tego planu, dziś taki plan posiada.  

- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki

Odniosła  się  do projektu  planu zagospodarowania  przestrzennego centrum Wołomina.  Jest  tam kilka
problemów. Aktualnie pracujemy nad gminną ewidencją zabytków i była by już ona w ubiegłym roku
zatwierdzona, ale niestety zmieniły się przepisy i mamy obowiązek zawiadomić wszystkich właścicieli na
piśmie.  Zostało  wysłane  ok  700  pism.  Niestety  przepisy  nie  mówią  jak  się  odnieść  do  odpowiedzi
mieszkańców,  czy  czekać  czy  nie  czekać.  Jest  jeszcze  obwieszczenie  o  kartach  stanowisk
archeologicznych. W centrum miasta jest dużo obiektów, które chcemy włączyć do gminnej ewidencji.
Należy to zrobić z dużą starannością tak aby ta gminna ewidencja zgadzała  się uchwalonym później
planem  zagospodarowania  przestrzennego.  Kolejnym  problemem  są  miejsca  parkingowe  w centrum,
dlatego, że ul. Legionów jest droga wojewódzka i MZDW nie wyrazi zgody na to, żeby dla usług nie
wskazywać na terenie inwestycji miejsc parkingowych. A mamy tam mnóstwo kamienic i jest ogromna
trudność,  aby ich właściciele  na  terenie  własnej  posesji  zlokalizowali  miejsca  parkingowe dla  usług,
ponieważ są tam bardzo wąskie bramy. Żebyśmy pozwolili rozwijać się usługom, to musimy te miejsca
parkingowe  zagwarantować.  Ktoś  mógłby  powiedzieć,  że  to  jest  teren  zabudowany  i  kwestia  planu
zagospodarowania  przestrzennego  to  jest  tylko  akceptacja  tego  co  jest.  Jest  to  nieprawda,  ponieważ
należy też pomyśleć, co może się dziać na tym terenie w przyszłości i cały czas myślimy jak rozwiązać te
strategiczne problemy. Dużo łatwiej byłoby, aby ulica Legionów była drogą gminną.   

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Dodał,  że  plan  jest  procedowany,  jednak  ze  względu  na  pewne  zmiany  przepisów to  się  po  prostu
wydłuża.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  na  przestrzeni  lat  zakończył  się  w  zasadzie  w  Gminie  temat  oświatowy.  Właściwie
wszystkie szkoły posiadają sale gimnastyczne. Niebawem zakończy się temat szkoły w Starym Grabiu,
gdzie powstanie boisko przy szkole,. Niestety nie ma tam miejsca, aby wybudować salę gimnastyczną.
Przewodniczący uważa, że stan gminnych szkół jest naprawdę dobry.  Oświata to nie tylko szkoły ale i
przedszkola. Lada chwila zostanie oddane do użytku przedszkole na największym osiedlu w mieście. Jest
jeszcze jedno, które wymaga remontu, jednak cały czas trwają dyskusje czy nie lepiej wybudować nowe.
Wszyscy  doskonale  wiemy  jak  się  kończą  remonty,  że  pochłaniają  one  czasem  większe  środki  niż
budowa nowego obiektu. 
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W tym roku wszystkie gminne spółki zakończyły rok finansowy zyskiem. Została uporządkowana sprawa
MZO i dziś jest ono najlepiej prosperująca spółką.  

Po latach została zrealizowana inwestycja, która kosztowała ok 5 mln, czyli wybudowanie rezerwowego
zbiornika, dzięki któremu, w razie np. dużych opadów,  PWiK jest w stanie przyjąć strumień ścieków z
gminy, tak aby nie zalało miasta. 

Jeżeli chodzi o gospodarkę mieszkaniową i zasób naszych domów socjalnych i komunalnych również jest
w dobrym stanie. Wiadomo, że wiele z tych budynków wymaga remontu, ale doszliśmy do takiej 
sytuacji, że oczekujący na przydział mieszkania mogą wybierać. Standard tych mieszkań oczywiście nie 
jest wysoki, ale co raz więcej z nich możemy wyremontować. 

Co do Zakłady Energetyki Cieplnej, na jednym ze spotkań padło pytanie kto zatwierdza taryfy ZEC. Jest
to Urząd Regulacji Cen Energii. Na ZEC spłynęła ogromna forma podatku, czyli opłata ze emisję spalin.
Pomimo tego ZEC nie generuje strat finansowych. 

- Wojciech Plichta- radny

Zaproponował, aby na terenie Osiedla Lipińska powstało nowe przedszkole i aby podjąć taka decyzje już
dziś. 

Radny  zapytał  także,  czy  gmina  mogłaby  zawrzeć  porozumienie  ze  Spółdzielnią  Budownictwa
Mieszkaniowego w Wołominie, tak aby gmina, radni mogli mieć większy wpływ na to się dzieje np. na
terenie placów zabaw?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Oczywiście  myślimy  o  budowie  przedszkola  przy  ul.  Wiejskiej.  Tam  była  zmiana  planu
zagospodarowania  przestrzennego.  Była  to  nieprzyjemna  sytuacja,  bo  pojawiły  się  głosy  niektórych
mieszkańców, że Burmistrz Wołomina dogadał się z deweloperami. Mimo to się już dzieje. Tak jak nowe
przedszkole na Osiedlu Niepodległości, które jest dostosowane dla dzieci niepełnosprawnych. 

Natomiast jeżeli chodzi o drugą kwestię, którą poruszył radny, to na potrzeby spotkania i rozmów z SBM,
zrobiliśmy wykaz ile gmina zrobiła na terenie Spółdzielni lub wokół, tak aby ułatwić funkcjonowanie
Spółdzielni.  Jest  tego  naprawdę  dużo.  Do  wniosku,  że  Gmina  za  mało  się  chwali.  Doszły  do  niej
informacje od kilku mieszkanek Spółdzielni, nie wiedziały iż wymianę oświetlenia na ledowe wykonała
Gmina  Wołomin,  a  nie  Spółdzielnia.  Mieszkanki  były  przekonane,  że  zrobiła  to  Spółdzielnia,  gdyż
stamtąd dostały takie informacje. Coś trzeba poprawić z tą komunikacją, bo jak coś jest niedobrego, to jet
winny Urząd, a ale jak jest coś dobrego to oczywiście sukces ma wielu ojców. Sporo już zostało zrobione
na terenie Spółdzielni, ale ta współpraca musi być jeszcze lepsza dla dobra mieszkańców. Co do placów
zabaw dysponujemy już planami na zagospodarowanie dwóch placów zabaw na terenie Spółdzielni. 

- Piotr Sikorski- radny

Wyczytał z raportu, że wydatki inwestycyjne w 2019 roku to 45 mln złotych. Radny zapytał jak wypadł
rok 2019 w porównaniu do lat poprzednich?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że te wydatki na przestrzeni ostatnich lat się podwoiły. W 2013 roku było to 20 mln zł,
2014 rok- 23 mln zł, 2015- 16,5 mln zł, 2016- 25 mln zł, 2017- 26,5 mln, 2018- 29 mln i 2019-45 mln
złotych.   

- Piotr Sikorski- radny

Podkreślił, że jeżeli chodzi o budowanie i remonty ulic problemem są odwołania. Jednak czekają jeszcze
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2 ulice, tj. Leszczyńska i Parkowa i tu nie ma odwołań.

Jeżeli chodzi o tereny przy kolejowe, to ruszyła bardzo ważna inwestycja dla mieszkańców zwłaszcza
północnej części Wołomina, czyli ciąg pieszo-rowerowy. Nie była to łatwa inwestycja , negocjacje były
trudne. Radny zapytał jakie są koszty dla Gminy podpisanych porozumień. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że cały 2019 rok trwały negocjacje. Znacznym utrudnieniem było to, że PKP jest podzielona
na kilkanaście spółek. Gmina ma do czynienia z dwiema z nich, tj.  PKP Nieruchomości i PKP PLK.
Najtrudniejsze były negocjacje z PKP Nieruchomości, bo tu Gmina musi płacić za wynajem tego terenu,
na którym na okres czasowy będzie wybudowana ulica służąca także pasażerom. Kwota ta to ok 7 tys zł
netto miesięcznie. Jeżeli chodzi o pozostałe tereny, to mamy podpisane porozumienie z PKP PLK. W tym
przypadku  nie  płacimy  konkretnych  pieniędzy,  ale  w  zamian  zajmujemy  się  koszeniem  terenów
kolejowych na pewnym odcinku.  Jest to w naszym interesie, bo po prostu służy to mieszkańcom. W
przypadku rozmów z PKP PLK przeszliśmy na inny poziom rozmów, bo możemy przedstawiać swoje
uwagi i o dziwo są one brane pod uwagę.  

- Piotr Sikorski- radny

Również  zauważył  zmiany  w  stosunkach  pomiędzy  Gminą  a  PKP  i  wyraził  nadzieje,  że  kolejne
inwestycje kolejowe będą zupełnie inaczej wyglądały.

Jeżeli chodzi o kwestie bezpieczeństwa i wydatki z tym związane, to one również sukcesywnie rosną.
Niektórzy zwracają uwagę na to, że nie wszystkie OSP są równo dofinansowywane, . Wydatki na OSP w
2012 roku wyniosły 332 tys. zł, 2013- 372 tys. zł, w 2014 - 444 tys zł, w 2015- 898 tys. zł, 2016- ponad 1
mln zł, w 2017- prawie 1,5 mln zł, w 2018- 1,6 mln zł, w 2019- ponad 1 mln zł. 

Są jednak sprawy, które wymagają jeszcze wiele pracy i nakładów. Jedną z nich jest monitoring miasta.
Radny wie, że nie jest to temat łatwy, bo monitoring to nie tylko kamery, ale także przeglądanie tego
monitoringu, to tak naprawdę osoba, która 24h na dobę powinna to przeglądać. 

Kolejna  rzecz  to  bezpieczeństwo  na  przejściach  dla  pieszych  na  przejściach.  Radny  ubolewa,  że  w
ubiegłym roku nie udało się doświetlić żadnych przejść dla pieszych poza budżetem obywatelskim, ale
właśnie został ogłoszony przetarg na doświetlenia przejść dla pieszych. Przejścia te zostaną doświetlanie
nie tylko w mieście, ale także w sołectwach. Radny ubolewa, że na drodze powiatowej na skrzyżowaniu
ulic Prądzyńskiego i Lipińskiej zapomniano o doświetleniu przejścia., dlatego iż mimo, że jest to droga
powiatowa, to gmina takie doświetlenie wykona. 

To co jest bardzo ważne udało się utrzymać wspólny bilet.  

- Karol Cudny- radny

Czytając raport cieszą rzeczy związane z racjonalizacją wydatków na oświatę. Są to dla Gminy bardzo
duże  koszty.  Chociaż  traktowanie  oświaty  tylko  jako  koszt  jest  po  prostu  drogą  donikąd.  Radny
przytoczył przykład swojego przyjaciela, który jakiś czas temu sprowadził się do Wołomina i pytanie
które zadał, zanim się na to zdecydował, brzmiało: jakie tam są szkoły? I wcale nie chodziło mu o to czy
są  one  wyremontowane,  ale  o  to  czy  zapewnią  dzieciom edukację  na  właściwym poziomie.  To  jest
obszar,  w  którym Wołomin  mógłby  zbudować  przewagę  konkurencyjną  w stosunku  do  okolicznych
gmin.  I  tak  jak  zostały  podwojone  wydatki  na  OSP,  tak  można  by  również  w  większym  stopniu
dofinansować szkoły, aby potencjał w tym za kresie uwolnić.

Co do budowy muzeum w Ossowie,  radny przywołał  sesję  z  30 maja  2019 roku,  kiedy to  na sesję
przybyli przedstawiciele inwestora, a także pan Starosta. Dyskusja trwała dość długo, niestety inwestorzy
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nie byli w stanie nic pokazać. Wielokrotnie pan Starosta i radny Ryszard Madziar apelowali do Rady, aby
się na to nic zgodziła. Dziś, czyli rok później jest pozwolenie na budowę i wygląda na to, że ta budowa
się rozpoczyna. To jest przykład tego, że Burmistrz Wołomina i Rada podejmują naprawdę strategicznie
dobre decyzje, bo gdybyśmy się wtedy zgodzili na pawilon, który nawet nie wiadomo jak wygląda, to
pewnie byłoby szybciej, ale tak naprawdę nie wiadomo co. 

Mieszkaniec, który brał udział w debacie wspomniał o remoncie ulic w centrum miasta i wypowiedział
taka uwagę „już pal sześć chodniki”. Radny się z tym stwierdzeniem drastycznie nie zgadza, ponieważ
miasto jest dla ludzi a nie dla samochodów. Radny na sesję przyjeżdża albo komunikacją miejską albo
elektryczną hulajnogą, ponieważ poruszanie się samochodem po relatywnie niedużych odległościach nie
jest  konieczne.  Im  większe  miasto,  tym  bardziej  się  docenia  korzystanie  z  transportu  zbiorowego,
pieszego itp.

Radny przychyla się do tego, że Rady Osiedlowe powinny mieć przyznawane środki finansowe. Sam był
w poprzednie kadencji członkiem Zarządu Osiedla Niepodległości. W tym roku nie udało się powołać
rady, bo te społeczności są dużo słabsze, zwłaszcza na terenach blokowisk. Nieco inaczej to wygląda na
osiedlach mniejszych lub domów jednorodzinnych. W przypadku dużych blokowisk ludzie są bardziej
anonimowi,  jest  większa  rotacja  wśród  mieszkańców  itp.  Jednak  brak  skutecznego  narzędzia,  które
dawałoby  tym  mieszkańcom  prawo  decydowania  o  sobie  i  swoim  otoczeniu  jakim  byłby  pewien
przyznany im fundusz, skutecznie ludzi zniechęca do podejmowania społecznych inicjatyw. Jeżeli przy
tym trzeba zmienić statut, to trzeba. 

- Katarzyna Pazio- radna

Wie na czym polega różnica pomiędzy raportem o stanie gminy a sprawozdaniem z wykonania budżetu.
Jednak  te  dwa  dokumenty  niewątpliwie  się  zazębiają.  Jeżeli  chodzi  o  plany  zagospodarowania
przestrzennego, to poprzedni rok nie był pod tym względem jakoś imponujący biorąc pod uwagę nowe
plany zagospodarowania przestrzennego. Uchwalanie tych planów jest bardzo ważne, ale radna zgadza
się z panią Burmistrz, że najważniejsze są konsultacje z mieszkańcami, bo oni są najważniejsi. Dopóki
będą  oni  zgłaszać  uwagi  do  planu,  to  zarówno  Burmistrz  jak  i  radni  muszą  słuchać  tych  uwag  i
rozpatrywać  je.  Radna  zapytał  jeżeli  chodzi  o  plan  zagospodarowania  przestrzennego  dla  centrum
Duczek, który był wyłożony do wglądu, ile wpłynęło uwag i na jakim etapie rozpatrywania są te uwagi? 

Jako radną ale i mieszkankę Gminy cieszy ją wskaźnik poziomu inwestycji, ale jeszcze bardziej cieszy ją 
wskaźnik pozyskiwania funduszy zewnętrznych. Podziękowała za to kierownictwu oraz pracownikom bo 
pozyskanie 9 mln złotych na ogólną kwotę inwestycji w wysokości 15 mln. To jest naprawdę imponujący
wskaźnik.  

W  kwestii  oświaty  radna  zgodziła  się  z  radnym  Karolem  Cudnym,  że  w  tej  kwestii  nie  można
rozpatrywać   wszystkiego  w  kategoriach  „opłaca  się,  nie  opłaca  się”  .  Faktycznie  Gmina  Wołomin
dopłaca do oświaty, bardzo dużo dopłaca ponad subwencję, bo 30 mln złotych to jest suma ogromna. I
mowa tu tylko o wydatkach bieżących, a nie o inwestycjach w oświacie. Niemniej jednak bardzo dobrze
się stało, że nie przystąpiliśmy do dyskusji o likwidacji szkoły w Ossowie, bo tereny jeśli chodzi o Ossów
ale i Stare Grabie, są to tereny przyszłościowe, a radni muszą patrzeć krok do przodu a nie tylko co jest
dziś.  Radna uważa,  że  to  są  tereny  inwestycyjne,  ludzie  się  tam będą budować i  będzie  przybywać
ludności. Za chwilę może się okazać, że szkoła w Ossowie będzie za mała, żeby przyjąć określoną liczbę
dzieci. Radna jest również bardzo zadowolona, że zarówno szkoła jak i Rada Rodziców tej szkoły mocno
zabiega,  żeby  ten  nabór  do  szkoły  był  lepszy.  Radna  przeogromnie  cieszy  się,  że  będzie  dziś
podejmowana uchwała, gdzie ma nadzieję Rada przeznaczy  środki finansowe na modernizację boiska
przy Szkole Podstawowej w Starym Grabiu. Podziękowała Sołtysowi za zabieganie o te kwestię, a także
pracownikom za zabieganie o dofinansowanie do tego przedsięwzięcia. 
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- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki

Powiedziała,  że jeżeli  chodzi  o plan zagospodarowania  przestrzennego centrum Duczek,  to  wpłynęło
kilkadziesiąt uwag. Uwagi są rozpatrzone i wydział pracuje nad poprawą projektu.

- Katarzyna Pazio- radna

Zapytała czy wiadomo kiedy będzie wyłożenie poprawionego już planu? 

- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki

Powiedziała,  że  wprowadzanie  zmiana  jeszcze  trochę  potrwa  i  nie  jest  w stanie  w tej  chwili  podać
dokładnej daty. 

- Katarzyna Pazio- radna

Poprosiła o informacje do radnych i do pani Sołtys o wyłożeniu tego planu.

- Agata Bochenek-radna

Radna Katarzyna Pazio podkreśliła kto tu jest naprawdę podmiotem i kto tu jest tak naprawdę istotny.
Radna chciałaby poznać działania z roku 2019, które były przeprowadzone z myślą o seniorach. Kilka z
nich  zostało  zaprezentowanych,  ale  radna  chciałaby  poznać  te  projekty  i  te  efekty  całościowo.
Niekoniecznie  chodzi  to  pokazywanie  środków  finansowych,  bo  są  takie  wartości,  których  się  na
złotówki nie da wymienić. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  chce  poruszyć  kwestię  bardziej  ogólna,  ale  niezmiernie  ważną,  a  wręcz  strategiczną.
Podziękował  Zarządowi  Wołomińskiej  Rady  Seniorów.  Państwo  Ci  są  żywo  zainteresowani  losami
naszego miasta i chcą brać czynny udział w decydowaniu o przyszłości naszego miasta. Niestety stan
zdrowia nie pozwolił im na uczestnictwo w debacie, ale są w stałym kontakcie roboczym z Gminą. 

- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Rozwoju i Rewitalizacji

W naszym Urzędzie działania na rzecz społeczności senioralnej prowadzą dwa wydziały a mianowicie
Wydział  Rozwoju  i  Rewitalizacji  oraz  Wydział  Polityki  Społecznej,  Sportu  i  Edukacji.  Wydział
Rewitalizacji współpracuje głównie z Wołomińską Radą Seniorów. Tak naprawdę gdyby nie społeczność
senioralna to nie mielibyśmy takiej energii do działania. To oni, mimo iż są w bardziej zaawansowanym
wieku niż my, motywują nas bardzo do działania i bardzo dobrze się z nimi współpracuje. I tak jeżeli
chodzi o zgłaszanie projektów do budżetu obywatelskiego, to projekty, które zgłaszają seniorzy cieszą się
dużą popularnością. To wszystko, co w przestrzeni miejskiej możemy zaobserwować, tj. ławeczka Zofii
Nałkowskiej, ławeczka Henryka Wojciechowskiego, city leighty, które stanęły w zeszłym roku, w tym
roku  realizowany  jest  projekt  związany  z  poprawą  nagłośnienia  w  Miejskim  Domu  Kultury.  To  są
wszystko projekty, które zgłaszali seniorzy. A działają oni bardzo prężnie, bardzo zabiegają o to, żeby
zbierać odpowiednią liczbę głosów.  Interesują się tym co się w mieście dzieje. Dzięki współpracy z nimi
organizujemy integrujące pokoleniowo imprezy, ponieważ żyjemy w takich czasach, gdzie ta wymiana
między  pokoleniowa  nie  jest  uznawana  za  ważną,  inaczej  niż  to  było  kiedyś,  organizujemy  między
pokoleniowy  rajd  rowerowy,  między  pokoleniową  potańcówkę,  w  ramach  budżetu  obywatelskiego
przeprowadziliśmy szkolenie z zakresu udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej. Oprócz tego były
przeprowadzone badania profilaktyki cukrzycowej we współpracy ze Szpitalem Bielańskim. To wszystko
by się nie zadziało, gdyby nie Wołomińska Rada Seniorów. Ponad to wspólnie z Wydziałem Polityki
Społecznie,  Sportu  i  Edukacji  zrealizowaliśmy  pilotażowy  program  teleopieki,  czyli  10  najbardziej
potrzebujących  seniorów  z  gminy  otrzymało  opaski,  które  pozwalają  im  zaalarmować  jeżeli  coś
niedobrego się zadzieje z ich zdrowiem. Wspomniała również o takiej inicjatywie obywatelskiej na łonie
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Wołomińskiej  Rady  Seniorów,  ponieważ  w  zeszłym  roku  zorganizowaliśmy  kilka  „  czynów
społecznych”, w ramach których pomogliśmy w zaopiekowaniu się podwórkiem, posprzątaniem śmieci
itp. Była to bardzo spontaniczna i bardzo urocza inicjatywa. 

- Marta Domańska- Gawryś- Naczelnik Wydziału Polityki Społeczne, Sportu i Edukacji

Powiedział,  że  mamy 20  a  nie  10  seniorów w programie  teleopieki.  Prowadzimy  zajęcia  z  zakresu
aktywności fizycznej. Są dwa kluby sportowe, które organizują zajęcia fitnes dla seniorów. Przejęliśmy
współpracę  od  OPS-u  z  klubami  kombatanckimi  oraz  klubami  seniorów.  Współpraca  ta  miała  się
rozpocząć  w tym roku, jednak sytuacja  z pandemią to  ograniczyła.  Współpracujemy z OPS-em przy
programie Wigor+ 

- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Rozwoju i Rewitalizacji

Dodała,  że  zapomniała  o sztandarowym projekcie  jakim jest  „  remont  dla  seniora”,  który cieszy się
nieustającym powodzeniem. 

- Aneta Adamus- radna

Zwróciła uwagę na zadłużenie Gminy Wołomin. Jak wynika z raportu zadłużenie na koniec 2019 roku
wyniosło ponad 120 mln złotych. Radna chciałaby wiedzieć jak wyglądało to na przestrzenie ostatnich
lat, a dokładnie od 2011 roku do 2014 a jak od 2015 do 2019 roku.

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Zadłużenie Gminy Wołomin na dzień 31 grudnie 2011 roku wynosiło 52 207 tys. co stanowi 44,27 %
zadłużenia w stosunku do wykonanych dochodów. W 2012 roku zadłużenie wzrosło o 2 mln, a wskaźnik
zadłużenia wyniósł 40, 52 %. w roku 2013 był wzrost zadłużenia o 3 mln, wskaźnik wynosił 38%. Na
koniec roku 2014 zadłużenie wyniosło 62 283 tys., wskaźnik 41%, w 2015 roku 59 430 tys, wskaźnik
38,46%, w 2016 roku  59 430 tys. złotych, wskaźnik zadłużenia spadł o 10%, w 2017 roku zadłużenie
wyniosło 74 mln, wskaźnik wynosił 36%, w 2018 roku 92 500 tys., wskaźnik zadłużenia wynosił 42% i
w 2019 roku zadłużenie wyniosło 123 500 tys, a wskaźnik zadłużenia 47,97 %. W żadnym roku wskaźnik
zadłużenia nie przekroczył 50%, a dopuszczalne zadłużenie może wynosić 60% wykonanych dochodów.

Na koniec 2019 roku zostały spłaty z lat 2011,2012,2013,2014 w kwocie 24 500 tys. i z poszczególnych
lat od 2015 roku 99 mln. Zadłużenie Gminy wzrosło w stosunku do 2014 roku, które wynosiło 41% do
dochodów 151 mln, ale na koniec 2019 nastąpił wzrost zadłużenia prawie  drugie tyle, ale w stosunku do
wykonanych dochodów wzrost nastąpił tylko o 6%. Wzrost dochodów nastąpił o 70%, a zadłużenie w
stosunku  do  wykonanych  dochodów  w  tych  latach  o  50%.  Zadłużenie  Gminy  nie  mierzymy  tylko
kwotami zaciągniętymi, ale także w stosunku do wykonanych dochodów.

- Aneta Adamus- radna

Powiedziała, że również będzie optowała za tym, żeby dokonać zmian w statucie i wprowadzić środki dla
rad osiedlowych i żeby to było proporcjonalnie podobnie do funduszu sołeckiego.

Radna powiedziała, że rzeczywiście północny Wołomin bardzo intensywnie rozwija się jeżeli chodzi o
politykę senioralną, głownie dzięki budżetowi obywatelskiemu. Nie możemy zapominać o przychylności
pani Burmistrz, która pochyla się wielokrotnie nad problemami naszych seniorów. Było również wiele
inicjatyw poza budżetem obywatelskim, takich jak koncerty, gimnastyka, zajęcia z udzielania pierwszej
pomocy, na pogadankach z seniorami były panie dyrektor MDK i Miejskiej Biblioteki, które pytały o
potrzeby seniorów jeżeli chodzi o ofertę programową. To, że niektóre osiedla nie działają tak prężnie, to
jest  kwestia  rad  osiedlowych,  którym się  chce,  które  maja  pomysły,  które  są  w stanie  wytłumaczyć
ludziom, że to wszystko jest dla ich dobra i są w stanie zachęcić innych, aby brali udział wspólnie w
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różnych projektach.  Nie tylko korzystać z tego,  co jest  im ofiarowane,  ale  także zadbać o to,  aby o
wszystko mogło być realizowane w przyszłości. Radna zachęca, aby współpracować z radami osiedli,
pomagać im, słuchać ich opinii i podpowiedzi. Przekazała, że rady osiedlowe po północnej części miasta
proszą o rozważenie możliwości wprowadzenia funduszu osiedlowego.

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna

Odnośnie zadłużenia Gminy zapytała od kiedy w dochody Gminy wlicza się 500+ i jaka to jest kwota.

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Ustawa o 500+ została  podjęta  w 2017 roku i  jest  to ok 70 mln w ciągu roku.  Jest  to  wliczane  do
dochodów  bieżących,  a  tak  naprawdę  to  jest  ona  zaraz  wydatkowana,  dlatego  dane  o  aktualnym
zadłużeniu są trochę zachwiane.   

- Agnieszka Koza- radna

Czy ten powiedzmy dochód wlicza się do tego, że Gmina może większe zobowiązania zaciągać? 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Powiedziała,  że jest  to wliczane do dochodów, ale  w rzeczywistości  dochodem nie jest.  Zarówno po
stronie dochodów i wydatków jest to ta sama kwota. Ponieważ jest to duża kwota następuje zaburzenie
wskaźników. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że za chwilę będzie głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi wotum zaufania. Była już
mowa o miejskich spółkach, ale trzeba tu jeszcze wymienić nasze ZOZ-y, które mają się dobrze jeżeli
chodzi o gospodarkę finansową i obsługę chorych i wszystkich, którzy potrzebują pomocy.  Nie można
tez zapomnieć o pracy OPS, który ma pod opieką  mieszkańców, którzy są w najtrudniejszej sytuacji
finansowej. Trzeba też wspomnieć o Domu Samopomocy, Miejskiej Bibliotece, Miejskim Domu Kultury,
Instytucji Samorządowej Ossów- Wrota Bitwy Warszawskiej 1920, w których odbywają się wydarzenia
kulturalne oraz kształcenie i rozwój młodzieży. Trzeba tez wspomnieć o tym, co dzieje się w Urzędzie.
Te  wydziały,  które  musiały  wziąć  na  siebie  przyjmowanie  deklaracji  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi i ich rozliczanie przy współpracy z MZO. Wszyscy Ci ludzie, zebrani pod przywództwem
tego Burmistrza,  pokazują  czy jesteśmy dzisiaj  w stanie  udzielić  wotum zaufania  kobiecie,  która  od
dwóch kadencji dzierży to stanowisko. Drugi raz w historii to rada określa czy ma zaufanie czy nie. 

- Andrzej Fuśnik- radny

Powiedział, że chciałby zaprezentować stanowisko radnych Klubu PIS oraz radnych niezrzeszonych w
sprawie absolutorium dla Burmistrza Wołomina Elżbiety Radwan. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Poprosił o przedstawienie tego stanowiska przed głosowaniem w sprawie udzielenia absolutorium. 

Głosowano wniosek w sprawie:
nie czytania projektów uchwał. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17)
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Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł 
Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (3)
Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

3) - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wołomina wotum zaufania (1)

Głosowano w sprawie:
- Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wołomina wotum zaufania (1). 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (11)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Katarzyna 
Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (6)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Robert Kobus, Agnieszka Koza , Bogdan Sawicki, Kazimierz 
Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (3)
Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

W dyskusji wzięli udział:
- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 

Podziękowała za udzielenie jej wotum zaufania. Słuchała tego co zostało dziś powiedziane. Miło jej było
słuchać ile dobrych i fajnych rzeczy udało się razem zrobić. Nie jest to łatwy czas dla samorządu i co raz
mniej pieniędzy w puli, a wymagania i oczekiwania mieszkańców są duże. Niełatwo jest przekonać do
swoich racji   mieszkańców, którzy czekają już ileś czasu na realizację  swoich potrzeb.  Słyszy się w
sołectwach, że wreszcie coś się dzieje, ale nadal czekają one na realizację kolejnych zadań. Z kolei w
mieście słychać głosy, że Burmistrz robi tylko w sołectwach a nie robi nic w mieście. I to pokazuje jak
duże są te oczekiwania. Jednak dzisiejsza debata pokazuje jak wiele udało nam się zrobić. Podziękowała
wszystkim ludziom dobrej  woli  w gminie  Wołomin  za  pomoc,  za  inspiracje  i  za  to  że  są  z  nią.   

7. Po zapoznaniu się z:
1) - sprawozdaniem finansowym Gminy Wołomin za 2019 rok;

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Powiedziała, że sprawozdanie finansowe zostało przekazane w ustawowym terminie do RIO oraz do 
biura Rady. 
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Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

2) - sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2019 rok;

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

- Agnieszka Koza- radna 

Wróciła  do swojego wcześniejszego pytania o 500+. Była mowa,  że to  jest  fikcyjny dochód.  Radna
powiedziała, że jej zdaniem przez właśnie tę kwotę realnie Gmina jest zadłużona na ponad 60%. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Powiedziała, że ta kwota jest i po stronie dochodów i wydatków. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  można tę sumę potraktować jako subwencję,  którą wydajemy i  rozliczamy.  Gdyby te
wskaźniki były źle ujęte, to RIO nie wydałoby pozytywnej opinii o wykonaniu budżetu.

- Agnieszka koza- radna

Powiedziała,  że  się  z  tym wszystkim zgadza  i  jedynie  zwraca  uwagę,  że  kwota  ta  zaniża  faktyczne
zadłużenie Gminy. 

-Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Powiedziała,  że  nie  ma  to  znaczenia,  ponieważ  ta  kwota  jest  po  stronie  zarówno  dochodów  jak
wydatków.     

3) - informacją o stanie mienia Gminy Wołomin;
(zał nr 6 do niniejszego protokołu)

W dyskusji wzięli udział:
- Katarzyna Pazio- radna 

Zapytała jak wygląda sprawa odszkodowań wypłacanych za zajęcie naszych terenów pod inwestycje?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że jeśli Gmina realizuje inwestycje w trybie decyzji ZRID, to grunty, które są niezbędne pod
inwestycje,  a  które  nie  są  własnością  Gminy,  przechodzą  z  mocy  prawa  na  własność  Gminy  za
odszkodowaniem i Gmina te odszkodowania płaci. Jest to bardzo duże obciążenie dla budżetu Gminy, ale
i konsekwencja tej dużej ilości inwestycji, które zostały rozpoczęte. Jest jedna inwestycja powiatowa, tj.
budowa ul. Wileńskiej i Powiat w ramach tej inwestycji przejął od Gminy teren o powierzchni ponad 1
ha, za który to grunt należy się gminie odszkodowanie. Wynika to z decyzji ZRID, a ponadto dostaliśmy
pismo z Powiatu,  że  jeżeli  wydamy tę  nieruchomość w ciągu miesiąca,  to  do odszkodowania,  które
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zostanie naliczone dostanie bonus w kwocie wysokości 5%. Szacunkowo to może być kwota ok 1,5 mln
złotych. Niestety Starosta odciąga to postępowanie o ustalenie wysokości odszkodowania i te pieniądze
nie mogą wpłynąć na konto Gminy. Próbowaliśmy oczywiście rozmawiać na ten temat, pisaliśmy pisma.
Jedno z nich zawierało propozycję ugody, bo Starosta  nie  musi ustalać wysokości  odszkodowania,  a
możemy się po prostu dogadać. 

- Magdalena Zych- radna

Zastanawia się nad głosowaniem nad udzieleniem wotum zaufania. 6 radnych głosowało przeciw, ale nie
było słychać ich uwag, nie podjęli merytorycznej dyskusji.

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna

Odniosła  się  do  wspomnianego  odszkodowania  od  Starostwa  i  powiedziała,  że  Starostwo  realizuje
inwestycje na terenie Gminy i radna rozumie, ze Gmina ma obowiązek partycypować w tych kosztach.
Zapytała jakie w związku z tym Gmina ma zobowiązania wobec Powiatu?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  Gmina nie  jest  zobowiązana do ponoszenia takich kosztów. To jest  pewnego rodzaju
dżentelmeńska  umowa,  na  podstawie  której  wytworzyła  się  taka  praktyka.  Nie  ma  w  tym  temacie
żadnych ustaleń. Po prostu przyjęło się, że 30?% kosztów inwestycji daje Gmina. To jest realizowane i
Gmina  się  z  tego  wywiązuje.  Sprawa  tego  odszkodowania  jest  dość  niewygodna,  bo  przecież  nie
spotkamy się z panem Starostą w sądzie. Pan Burmistrz dodał, że przeglądał ostatnio BIP Starostwa i
doszukał się tam informacji, że emituje ono obligacje na kwotę 26 mln złotych, więc widać,że jest dziura
w budżecie i w pewnym sensie rozumie dlaczego wypłata tego odszkodowania jest odciągana. Choć to
wcale nie znaczy, że do kasy gminy ma wpłynąć 1,5 mln złotych, bo możemy się porozumieć w ramach
ugody. Ale nie wolno nam rezygnować z takiej kwoty, ponieważ za to może grozić dyscyplina finansowa.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Podsumowując,  dofinansowujemy  drogi  zarówno  wojewódzkie  jak  i  powiatowe.  Chociażby  mamy
porozumienie z Marszałkiem Województwa w sprawie budowy drogi nr 634 w kierunku Tłuszcza, gdzie
Gmina  sfinansuje  o  świetlenie.  Przy  zjeździe  z  trasy  S8,  również  na  drodze  wojewódzkiej,  Gmina
dofinansowała  budowę  oświetlenia.  Dodatkowo  przecież  zarówno  w  drogach  wojewódzkich  jak  i
powiatowych nasze gminne przedsiębiorstwa jak chociażby PWiK buduje przyłącza sieci kanalizacyjnej,
ciągi kanalizacyjne. I to również jest udział Gminy, bo przecież gdyby nie te inwestycje, to środki, które
są na nie przeznaczane można by przeznaczyć na coś innego. Czas w końcu powiedzieć, że inwestycje
gminne to nie tylko to, co wychodzi z Urzędu. Inwestycje gminne to również PWiK, MZO, ZEC.           

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że chwali się dbałość radnych o wywiązywanie się ze zobowiązań gminnych wobec powiatu.
Przypomniał, że Gmina realizuje zadania Powiatu jakim jest prowadzenie dwóch liceów. Radny liczy na
to, że koleżanki i koledzy radni będą równie dobrze dbali o finanse Gminy jak dbają o finanse Powiatu i
może  udałoby  się  zawrzeć  porozumienie  z  Powiatem,  aby  jakąś  część  środków  przeznaczonych  na
utrzymanie tych liceów od Powiatu otrzymać. Mówimy to o kwocie rzędu 2 mln złotych rocznie.  

4) - opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
Wołomin za 2019 r.

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego

Odczytała treść opinii RIO o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2019
rok, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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5) - opinią Komisji Rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu finansowym Gminy Wołomin za 2019r.;

-  Paweł Rozbicki- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Odczytał  opinię  Komisji  Rewizyjnej  o  przedłożonym sprawozdaniu  finansowym Gminy Wołomin za
2019 rok, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

6)  -  opinią  Komisji  Rewizyjnej  w sprawie wykonania  budżetu Gminy Wołomin za  2019 rok oraz z
wnioskiem  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  dla  Burmistrza  Wołomina  za  2019  rok;

-  Paweł Rozbicki- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Odczytał opinię Komisji Rewizyjnej  w sprawie wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2019 rok oraz z
wnioskiem w sprawie udzielenia  absolutorium dla  Burmistrza Wołomina za 2019 rok,  która stanowi
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

7) - opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej;

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego

Odczytała treść opinii RIO o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej, która stanowi załącznik nr 10
do niniejszego protokołu. 

W dyskusji wzięli udział:

- Andrzej Fusnik- radny

Odczytał  stanowisko  radnych  z  Klubu  PIS  oraz  radnych  niezrzeszonych  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Wołomina Pani Elżbiety Radwan:

„Jednym z najważniejszych zadań rady miejskiej jest dokonanie obiektywnej oceny wykonania budżetu
gminy, a tym samym  podjęcia decyzji o udzieleniu lub odmowie udzielenia absolutorium burmistrzowi.
Zgodnie z orzecznictwem Naczelnego Sądu Administracyjnego oraz regionalnych izb obrachunkowych,
ocena  wydatkowanych  środków  pod  względem  celowości  i  gospodarności  należy  do  wyłącznej
kompetencji organu stanowiącego. Decyzje o nie udzieleniu Burmistrzowi Wołomina Elżbiecie Radwan
absolutorium  z  zadań  w  roku  2019  podejmujemy  świadomie,  mając  na  uwadze  wyłączne  dobro
mieszkańców Gminy Wołomin,  których mamy zaszczyt  reprezentować w Radzie.  Najpoważniejszym
zarzutem wobec  działalności  Burmistrza  Wołomina  w roku  2019  jest  brak  jawności  i  przejrzystości
wydatkowania  środków publicznych.  Niejednokrotnie  na złożone  wnioski  o  udostępnienie  informacji
publicznej dotyczące finansów publicznych, radni nie otrzymywali odpowiedzi. Świadczą o tym wydane
decyzje odmowy udostępnienia lub bezczynności Burmistrza, co skutkowało długa drogą odwoławczą.
Konsekwencją  takiego  działania  jest  narażenie  mieszkańców  na  ponoszenie  kosztów  związanych  z
procedurami odwoławczymi. W tym miejscu warto przywołać art. 33 ust. 1 ustawy  a dnia 27 sierpnia
2009 roku o finansach publicznych, który wprost stwierdza, że gospodarka środkami publicznymi jest
jawna. Z mocy ustawy radny ma zapewniony dostęp do:

a) dowodów księgowych i dokumentów inwentaryzacyjnych z zachowaniem przepisów o rachunkowości
oraz o ochronie danych osobowych,

b) informacji o wynikach przeprowadzonych kontroli gospodarki finansowej,

c) sprawozdania z wykonania planu audytu za rok poprzedni, tj  art. 34 ust. 1 pkt 6 ustawy z dnia 27
sierpnia 2009 roku o finansach publicznych.
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Nieudostępnienie wnioskowanych dokumentów  stanowi naruszenie obowiązującego prawa, jak również
utrudnia rzetelne wykonywanie obowiązków radnego. Zauważyć również należy, że w Gminie Wołomin
mamy katastrofalnie niskie finansowanie zewnętrzne. W roku 2019  to zaledwie 3,8 % budżetu Gminy, a
zadłużenie Gminy dramatycznie urosło, z początku 2019 roku z 92,5 mln do 123,5 mln wg sprawozdania
Skarbnik Gminy Wołomin.  Taka sytuacja  znacząco przyczyniła  się do spowolnienia rozwoju Gminy.
Wobec powyższych argumentów, w naszej ocenie nie ma możliwości udzielenia Burmistrzowi Wołomina
Pani Elżbiecie Radwan absolutorium z wykonania budżetu za rok 2019.”

- Katarzyna Pazio- radna

Przypomniała, że oceniając wykonanie budżetu powinniśmy tak naprawdę odnieść się przede wszystkim
do: 

- realizacji dochodów i wydatków budżetowych w stosunku do założonego planu,

- stopnia realizacji zadań inwestycyjnych,

-  stopnia  realizacji  zadań  mających  szczególne  znaczenie  dla  społeczności  lokalnej,  tj,  np..  oświata,
zdrowi, bezpieczeństwo itd.

- sposobu dysponowania rezerwami budżetowymi,

- osiągniętego na koniec roku wyniku finansowego.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że treść przedstawiona przez radnego Andrzeja Fuśnika nie do końca zgadza się z ustawą,
która wyraźnie mówi do czego należy się odnieść oceniając wykonanie budżetu gminy. Poza tym, wg
radnych, którzy się pod tym pismem podpisali, Regionalna Izba Obrachunkowa wydała błędne opinie.
Jeżeli  chodzi  o  kwestie  dofinansowań  zewnętrznych,  to  Przewodniczący  przywołał  przykład  ul.
Kurkowej, bo zdaje się, że to przedstawiciele klubu PIS biorą czynny udział, żeby te dofinansowania nie
docierały.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała, że co do głosowania nad wotum zaufania nie zdziwił jej wynik Głosowania i szanuje to.
Natomiast uchwała o udzieleniu bądź nie absolutoriom, to jest zupełnie inna sprawa. W ostatnim roku
poprzedniej  kadencji  pomimo dobrej kondycji  Gminy, pozytywnym opiniom RIO, Rada nie udzieliła
absolutorium. Wtedy to RIO uchyliła uchwałę, a uzasadnienie miało 5 stron. Może radni PIS powinni się
zapoznać  z  tym uzasadnieniem.  Niestety  tutaj  w  chodzi  w  grę  polityka,  a  nie  meteorytyka  i  dobro
mieszkańców.  Przy  wotum  zaufania  ok,  ale  jeżeli  chodzi  o  absolutoriom,  to  powinien  być  pełen
profesjonalizm. Pani Burmistrz dziwi fakt , że odczytane pismo podpisał urzędnik z wieloletnim stażem
jakim jest radny Andrzej Fuśnik oraz to, że ze względu na jedną umowę objętą klauzulą tajności radni
PIS zdecydowali o nieudzielaniu jej absolutoriom.  

- Edyta Babicka- radna

Przysłuchiwała się temu oświadczeniu i nie spodziewała się niczego innego, jak krytyki działań za 2019
rok. Radna jest zawiedziona i z sentymentem wspomina poprzednią kadencję, bo wtedy radni niezależni
byli naprawdę niezależnymi niezrzeszonymi. Potrafili chociażby na sesji absolutoryjnej powiedzieć co im
się podoba, co im się nie podoba. Potrafili powiedzieć jasno jakie jest ich stanowisko. Oczekiwała, że
chociaż radny Robert Kobus będzie na tyle świadomy swoich działań, że wygłosi swoje expose. Radny
Andrzej Fuśnik przeczytał kilka tak naprawdę zdań w imieniu swojego klubu i radnych niezrzeszonych.
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To jak w końcu jest? Radni niezależni są niezrzeszeni czy zrzeszeni z Klubem PIS? Bo to się po prostu
kłóci ze sobą. Jeżeli ktoś nie należy do Klubu, to jak klub w jego imieniu może wygłaszać expose?       

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  Pani Burmistrz  powiedziała,  że jedna umowa jest  objęta  klauzulą  poufności,  a to jest
nieprawda. Zapytał ile umów, które znajdują się w Centralnym Rejestrze Umów, jest objęte klauzulą
poufności?

Co do zarzutu radnej Edyty Babickiej, powiedział, że tym razem postanowił nie zabierać głosu i dać się
wypowiedzieć innym radnym na temat wykonania budżetu. 

- Edyta Babicka- radna

Powiedziała, że jej zdaniem dziś jest taka sesja, że można się cały rok nie odzywać, ale właśnie dziś radni
powinni zabrać głos i powiedzieć swoje zdanie. 

- Piotr Sikorski- radny

Pamięta jak radna Agnieszka Koza chciała dzielić środki z funduszu pomocy samorządom, które były
obiecywane. Zapytał czy już mamy te pieniądze? 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Odpowiedziała, że dopiero będzie można składać wnioski i dopiero zobaczymy, czy pieniądze w 
obiecanych kwotach wpłyną do Gminy.

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny 

Odniósł się do wypowiedzi radnego Roberta Kobusa i powiedział, że wolałby, aby to właśnie na tej sali
odbywały  się  dyskusje,  a  nie  jak  to  często  ostatnio  się  dzieje,  że  odbywają  się  one  na  forach
społecznościowych.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Poprosiła  Naczelnik  Wydziału  Organizacji  Urzędu,  aby  podała  ile  umów  zostało  objętych  klauzulą
poufności.

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała,  że  w  roku  2019  były  zawarte  3  umowy  objęte  klauzulą  poufności,  które  cieszą  się
szczególnym zainteresowaniem, tj.  pozycja 136,401, i  jeszcze jedna umowa. Ogólnie  umów objętych
klauzulą poufności jest więcej i żeby podać dokładną liczbę musiałaby przejrzeć dokładnie cały rejestr.
Natomiast jeżeli chodzi o wyrok sądu administracyjnego, w sprawie jednej z tych umów, dotyczył on
ponownego rozpatrzenia wniosku. Wniosek ten został ponownie rozpatrzony, sprawa trafiła do SKO. Na
tę chwile nie zna jeszcze opinii z SKO w tej sprawie. Jeżeli chodzi o te 3 umowy, to jedna z ich jest
objęta klauzulą poufności w całości na wniosek wykonawcy, a jeżeli chodzi dwie pozostałe to wiadomo
kto jest wykonawcą, jaki jest  przedmiot umowy, w którym roku została zawarta,  klauzulą objęta jest
kwota, która jest przedmiotem umowy. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  z  uwagą  wysłuchał  wystąpienia  radnego  Andrzeja  Fuśnika  i  uważa,  że  fajnie  jest
krytykować  i  działania  innych.  Niech  sami  decydują  i  sami  ponoszą  konsekwencje  swoich  decyzji.
Przewodniczący  uważa,  że  oprócz  krytyki  tzw.  radni  opozycyjni  nie  wnoszą  żadnych  pomysłów.
Najlepiej  jest  odwrócić  się  plecami  i  niczym  się  nie  interesować.  Przewodniczący  zapytał  jaki  tak
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naprawdę wskaźnik jest w stanie ich zadowolić? Wskaźnik wykonania budżetu za 2019 rok wyniósł 98,6
%. Jaki byłby zadowalający? Trzeba jeszcze rozejrzeć się i przeanalizować ile okoliczne gminy dostają
dofinansowania. Dużo bogatsza Gmina Ząbki dostaje 6 mln dofinansowania a Gmina Wołomin 3,5. Tak
samo jeżeli chodzi o kwestię opłaty za wywóz odpadów. Padły propozycje ze strony spółdzielni, była
aprobata na etapie projektu. A na koniec okazuje się, że jest burza, bo to nie był Wasz pomysł. Skoro ten
był zły, to należało przedstawić lepszy. Rada powinna działać razem dla wspólnego dobra mieszkańców.
Nie może być takich sytuacji, że wszystko nie, bo nie. 

- Karol Cudny- radny

Odniósł się do stwierdzenia jaki wskaźnik wykonania budżetu będzie zadowalający. Przytoczył przykład
Gminy Kobyłka,  w której  dnia  30 czerwca 2020 roku odbyła  się  sesja  absolutoryjna.  W Gminie  tej
Burmistrz nie ma większości w radzie, mimo to radni byli na tyle świadomi nad czym głosują, że udzielili
absolutorium  Burmistrzowi  za  rok  1019,  ponieważ  wykonała  ona  założenia  budżetu,  bo  głosowanie
dotyczy  właśnie  tej  kwestii.  Natomiast  nie  udzielili  jej  wotum  zaufania,  bo  takie  mają  prawo,  bo
działania, które ona podejmuje, a nie są związane bezpośrednio z wykonaniem budżetu, nie uzyskują ich
aprobaty. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że przejrzał sesję z dnia 28 maja 2020 roku, kiedy to była podejmowana uchwała w sprawie
zmiany  sposobu  naliczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami.  Tak  naprawdę  żaden  z  radnych
opozycyjnych nie przedstawił żadnego pomysłu na inne naliczanie,  natomiast na sesji w styczniowej,
padła wypowiedź jednego z radnych opozycyjnych, który stwierdził, że jak najszybciej należy przejść na
sposób naliczania opłaty od zużytej wody, ponieważ jest to najlepszy sposób do weryfikacji faktycznej
liczby osób zamieszkujących daną nieruchomość. Kiedy jednak przyszło do głosowania nad tą zmiana, to
cała opozycja wstrzymała się od głosu lub była przeciw. 

- Wojciech Plichta- radny

Pogratulował wypowiedzi radnym Katarzynie Pazio i Edycie Babickiej odnoszących się do wystąpienia
radnego Andrzeja Fuśnika. 

Sam również  odniósł  się  do tego wystąpienia  i  powiedział,  że  ma ono niewiele  wspólnego  z oceną
wykonania budżetu, bo właśnie tego dotyczy ten punkt sesji. Nie założeń budżetu, ale konkretnie jego
wykonanie. 

Radny pogratulował pani Burmistrz i wszystkim pracownikom dobrze wykonanej pracy. Dodał jeszcze,
że  z  przyjemnością  zagłosuje  za  udzieleniem  absolutorium.    

1) (2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wołomin za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2019 rok;

Głosowano w sprawie:
(2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wołomin za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2019 rok;.

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (13)
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Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka 
Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Piotr Sikorski, Magdalena 
Zych
PRZECIW (2)
Marcin Godlewski, Robert Kobus
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Andrzej Fuśnik, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (3)
Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

2) (3) udzielenia Burmistrzowi Wołomina absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Wołomin za 
2019 rok;

Głosowano w sprawie:
(3) udzielenia Burmistrzowi Wołomina absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Wołomin za 
2019 rok;. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (11)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Katarzyna 
Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (5)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Robert Kobus, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski
NIEOBECNI (3)
Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Podziękowała  wszystkim zaangażowanym w wykonanie  budżetu  za  2019 rok:  pracownikom Urzędu,
Prezesom i pracownikom spółek, dyrektorom i pracownikom jednostek organizacyjnych. Powiedziała, że
szczególny szacunek oddaje Skarbnikowi Gminy Bożenie Wielgolaskiej. Co raz trudniej pracuje się w
samorządzie.  Pieniędzy jest  co raz mniej.  Są one dzielone politycznie.  Dopóki samorządowy fundusz
dróg  był  u  wojewodów,  Gmina  zawsze  dostawała  pieniądze,  bo  urzędnicy  pisali  genialne  wnioski.
Dziwnym trafem, kiedy ten fundusz trafił pod skrzydła Premiera, dodano warunek: ocena strategiczna.
Poważne publikacje samorządowe wypunktowały temat i okazuje się, że dostają tylko gminy w których
większość  ma  PiS.  To  jest  upolitycznienie  samorządu.  Zaapelowała  do  radnych  opozycyjnych,  aby
zaczęli  współpracować  a  nie  tylko  krytykować.  Wołomin  nie  jest  miastem partyjnym.  Jest  miastem
fajnych  mieszkańców,  dla  których  powinniśmy  współpracować.  Jest  ogromna  potrzeba,  aby
konstruktywne  pomysły  wcielać  w  życie,  żeby  jeden  drugiego  wspierał,  a  nie  jeden  na  drugiego
napuszczał. 

Na koniec  podziękowała  wszystkim,  bo pamięta  tylko  o  dobrych sprawach,  ale  patrzy  w przyszłość
trochę zatroskana, ponieważ znów trzeba będzie się spotykać, aby szukać pieniędzy na wynagrodzenia
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dla nauczycieli, bo subwencji jest za mało… itd. Czasy idą trudne, ludzie tracą pracę i nie będzie dobrze,
jeżeli nie będzie jedności.  

Na koniec podziękowała jeszcze obecnym na sali sołtysom za ich służbę i dobrą pracę na rzecz lokalnych
społeczności.       

                Przewodniczący ogłosił półgodzinną przerwę w obradach.

Po przerwie obrady kontynuowano.
                Na salę obrad przybyła radna Beata Gomse.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) (4) zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2019 rok;

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Poinformowała, że w dziś został zaktualizowany projekt uchwały o autopoprawki, które były omawiane
na posiedzeniu Komisji Gospodarki i Finansów i tak: zwiększamy środki w planie dochodów i wydatków
w związku z otrzymaniem dofinansowania zadania pod nazwa „Zdalna Szkoła” na zakup laptopów dla
szkół. Środki wpłynęły już na rachunek bankowy Gminy Wołomin. 9 lipca 2020 roku zostały podpisane
umowy z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego na dofinansowanie przedsięwzięć realizowanych
w ramach  funduszy sołeckich.  I  tak  w kwocie  7  500 złotych  dofinansowanie  do  zadania  „wymiana
oświetlenia” w sołectwie Stare Grabie, 6 466 złotych wymian oświetlenia oraz oznakowanie przejść dla
pieszych w sołectwie Helenów, 10 000 złotych na budowę oświetlenia w sołectwie Czarna, 7 500 złotych
na instalację monitoringu na placu zabaw w Duczkach oraz 199 260 złotych na dofinansowanie zadania
pod nazwą „inwentaryzacja źródeł ciepła”. Środki te wpłynęły na rachunek Gminy Wołomin. Ponad to
następuje  przeniesienie  z  zadań  inwestycyjnych  budowa  ul  Długiej  w  Duczkach  w  kwocie  25  000
złotych,  budowa ul Zielonej  350 000 złotych i  „wirtualny warszawski obszar funkcjonalny” 105 500
złotych na zadanie modernizacja boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Starym Grabiu.
Zadanie to otrzymało dofinansowanie od Marszałka Województwa w kwocie 100 000 złotych. Następuje
przeniesienie środków w planie wydatków, tj. dotacja dla Miejskiego Domu Kultury w kwocie 100 000
złotych.  Środki  te  zostaną  przeznaczone  na modernizację  schodów zewnętrznych do budynku MDK,
montażu  dźwigu dla  osób niepełnosprawnych  oraz  opracowania  programu funkcjonalno-użytkowego.
Następuje zmiana w planie dotacji  Miejskiej Biblioteki Publicznej o kwotę 33 000 złotych. Środki te
pochodzą  w  związku  z  otrzymaniem  zwolnienia  ze  składek  ZUS  i  zostaną  one  przeznaczone  na
modernizację wejścia do budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej- Filia Oś. Niepodległości. W związku z
wnioskiem  Wydziału  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  następuje  przeniesienie  środków  z
wydatków na zakupy inwestycyjne, tj. zakup gruntów na dzierżawę gruntów pod plac zabaw Cięciwie w
kwocie 2 000 złotych, remonty nieruchomości stanowiących zasób Gminy Wołomin w kwocie 10 000
złotych  i  regulacje  stanu  prawnego  w  księgach  wieczystych-  kwota  10  000  złotych.  Otrzymaliśmy
końcowe rozliczenie  projektu  realizowanego w ramach „Erazmus  Plus” w kwocie  20 884 złote  i  na
wniosek dyrektora LO środki te zostaną przeznaczone na zakup pomocy naukowych. Ponad to zgodnie z
pismem ZEASiP następuje przeniesienie  w ramach dostępnych środków dla placówek oświatowych w
kwocie 570 300 złotych, na zakup pieca konwekcyjno- parowego w Przedszkolu nr 6 w Wołominie-
15000  złotych  i  kwota  37  000  złotych  na  budowę  systemu  alarmowego  w  Zespole  Szkół  nr  3  w
Wołominie  w  celu  zabezpieczenia  budynku  przed  włamaniem.  Na  wniosek  sołectwa  Stare  Grabie
następuje  przeniesienie  z  zadania  „piknik integracyjny dla  mieszkańców Starego Grabia” na wyminę
oświetlenia w Starym Grabiu przy ul. Głownej w kwocie 6 810 złotych oraz na wniosek sołectwa Cięciwa
z zadania „piknik na dzień dziecka i integracja mieszkańców Cięciwy” w kwocie 11 150 złotych na zakup
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altany dla potrzeb mieszkańców Cięciwy. 

Była również zgłaszana na posiedzeniu Komisji gospodarki i Finansów w związku z otrzymaniem przez
Gminę zwiększenia subwencji oświatowej w kwocie 75 tys. złotych na dofinansowanie wyposażenia w
pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji  podstawy programowej dla Szkoły Podstawowej nr 3 w
Wołominie.  Następuje  przeniesienie  środków  z  z  zadania  inwestycyjnego  budowa  Przedszkola  przy
Szkole podstawowej nr 7 w Wołominie w kwocie 40 000 złotych na zakup wyposażenia pomieszczeń
Przedszkola nr 6 w Wołominie.

Pani Skarbnik zgłosiła autopoprawkę polegającą na zmianie upoważnienia dla Burmistrza Wołomina. W
uchwale budżetowej na 2020 rok był zapis o spłacie wcześniejszych zobowiązań z tytułu emisji papierów
wartościowych w kwocie 7 mln złotych oraz kredytów i pożyczek w kwocie 652 194 złote na spłatę
wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań   z  tytułu  emisji  papierów wartościowych  w kwocie  8  500  000
złotych oraz kredytów i pożyczek w kwocie 118 527 złotych. Jest to niezbędne do podpisania umów po
rozstrzygnięciu ofert na emisję papierów wartościowych. Zmian dotycząca przychodów była dokonana na
sesji w dniu 28 maja 2020 roku. 

Ponad  to  zgłosiła  autopoprawkę,  tj.  na  wniosek  ZEASiP  zmiana  w  dochodach  z  tytułu  programu
„ Erazmus Plus” jest finansowanie projektu z czwartą cyfrą paragrafu, było 0 teraz jest 1 i przeniesienie
wydatków z 80101 na rozdział 80195 §424 z czwartą cyfrą 1.         

- Agnieszka Koza- radna

Wróciła do tematu godzin ponadwymiarowych dla nauczycieli. Na posiedzeniu Komisji Edukacji była
prośba,  aby wstrzymać się z komentarzami do momentu nadejścia  pisma z Ministerstwa Edukacji.  Z
informacji radnej wynika, że takie pismo wpłynęło już do UM. Na wcześniejszym posiedzeniu Komisji
Edukacji  było  zapewnienie,  że  pieniądze  na  wypłatę  za  te  godziny  są  zabezpieczone  i  jak  tylko
odpowiedź  z  Ministerstwa  nadejdzie  zostaną  one  wypłacone.      

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała, że rzeczywiście wpłynęło pismo z Ministerstwa Edukacji z wykładnią, ale nie zawierało ono
odpowiedzi  na  postawione  pytania,  dlatego  zostało  wysłane  jeszcze  jedno  pismo  z  pytaniami  do
Ministerstwa  i  czekamy  na  konkretną  odpowiedź.  Tylko  2  szkoły  złożyły  pisma  o  godziny  ponad
wymiarowe.  W  przypadku  jednej  pani  dyrektor  szkoły  potwierdziła  te  godziny  pod  względem
merytorycznym, część tych godzin ponad wymiarowych oraz za zastępstwa została wypłacona. Natomiast
w przypadku drugiej szkoły pani dyrektor nie potwierdziła pod względem merytorycznym tych godzin,
toczyła się tam wymiana pism pomiędzy panią dyrektor szkoły a Dyrektor Haliną Bonecką. Pieniądze na
godziny ponad wymiarowe są i jak tylko będą podstawy do wypłaty, to zostaną one wypłacone.

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna 

Powiedziała, że o ile dobrze pamięta, to najbardziej sporną kwestią było to, czy nauczyciele mogą mieć
wypłacone za godziny, które były poświęcone na konsultacje z rodzicami. W piśmie z Ministerstwa jasno
jest powiedziane, że w godziny ponad wymiarowe wchodzą konsultacje z rodzicami. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,że nie chce wchodzić w spór jeżeli chodzi o interpretację zapisów. Dała to pismo do analizy
prawników. Powstały wątpliwości i pani Dyrektor Bonecka dopytała o rozbieżność w interpretacji tego
samego przepisu.

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna
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Przytoczyła  fragment  odpowiedzi  z  Ministerstwa  Edukacji:  „Dyrektor  jednostki  systemu  oświaty
odpowiada za organizację realizacji zadań… w szczególności zapewnia każdemu uczniowi lub rodzicom
możliwość konsultacji z nauczycielem prowadzącym zajęcia oraz przekazuje im informacje w formie i
terminach tych konsultacji”. 

Radna nie wie, co tutaj budzi wątpliwości. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,  że  nie  ma  tego  pisma  przed  sobą  i  trudno  jej  się  odnieść,  ponieważ  były  kłopoty  w
zakwalifikowaniu pewnych działań do poszczególnych możliwości wypłaty. Prawnicy się wypowiedzieli,
dopytaliśmy szczegółowo Ministerstwo, żeby udzieliło odpowiedzi. Pani Burmistrz zastanawiała się, skąd
radna ma to pismo, ponieważ nie było ono przekazywane do biura Rady. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że w biurze Rady nie ma takiego pisma i jeżeli byłaby tka możliwość to prosi o przekazanie
go.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,  że  po  powrocie  Dyrektor  Haliny  Boneckiej  oficjalnie  przekaże  to  pismo  radnym.
Podkreśliła, że ze strony Gminy nie ma złej woli. Wszyscy działamy w szczególnej sytuacji, której nikt
się nie spodziewał. Ustawodawca narzucił dużo odpowiedzialności i dużo działań na dyrektorów szkół. A
nie ma w tych tematach konkretnych zapisów i mogą one być różnie interpretowane. Dlatego, aby tych
dwóch dyrektorów, którzy  złożyli  wnioski  o  godziny ponad wymiarowe,  było  bezpiecznych,  zostało
wysłane pismo do MEN o uszczegółowienie swojej odpowiedzi. Bo skoro można rożnie zinterpretować
przepisy, to mogą powstać wątpliwości. A przy publicznych pieniądzach wątpliwości być nie może.  

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że również ma treść omawianego pisma. Potwierdził, że nie ma w tym piśmie jednoznacznej
odpowiedzi,  że  konsultacje  z  rodzicami  zaliczają  się  do  pensum,  które  wynosi  w  zależności  od
nauczyciela od 18 do 30 godzin tygodniowo, jednak niezmiennie nauczyciele maja 40 godzinny tydzień
pracy. I spór dotyczy tego, czy godziny konsultacji z rodzicami należą do pensum czyli w konsekwencji
godzin ponadwymiarowych, czy tez w to pensum być wliczane nie mogą. W Polsce dominująca jest
interpretacja taka, że w sytuacji  wyjątkowej jaką jest nauczanie zdalne, ustawodawca rozszerzył i dał
dyrektorowi uprawnienie do tego, żeby zaliczać poszczególne czynności do pensum, czego wcześniej nie
było. Wołomin stoi na innym stanowisku niż Warszawa i wszystkie okoliczne gminy. Radny intensywnie
monitoruje  ten  temat  i  ma bardzo bogatą  korespondencję  i  z  urzędem,  ZEASiP-em i  z  okolicznymi
gminami, związkami zawodowymi. Radny docenia dbałość o finanse publiczne, jednak z interpretacją,
która  jest  w  Wołominie  w  tej  kwestii  się  nie  zgadza.  Uważa,  że  ZEASiP  wchodzi  w  kompetencje
dyrektora szkoły w sposób nieuzasadniony i nieuprawniony, a w konsekwencji nie służy wołomińskiej
oświacie. Czekamy na kolejne pismo z MEN. Radny ma nadzieję, że będzie można ten kilkumiesięczny
spór zakończyć.    

Podziękował  za  przesunięcie  środków na  remont  schodów Szkoły  Podstawowej  nr  1.  Potrzebę  tego
remontu wykazała także Komisja Rewizyjna podczas kontroli w Miejskiej Bibliotece Publicznej. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zapytał  jak  będzie  obsługiwany  monitoring,  na  który  mają  być  przeniesione  środki  w  omawianej
uchwale? 
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- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że o ile wie nie będzie wpięcia do monitoringu miejskiego, ponieważ nie ma tam miejskiego
światłowodu.  Prowadzone  są  rozmowy  z  prywatnym  usługodawcą,  tak  aby  wykorzystać  jego
infrastrukturę. Wtedy będzie można korzystać z naszych kamer wykorzystując infrastrukturę prywatnej
firmy.

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna 

Powiedziała,  że  ten  monitoring  jest  podpięty  do  internetu  i  pani  sołtys  ma  do  niego  dostęp  przez
aplikację. Radna nie wie czy Straż Miejska również, ale kiedy mieszkańcy zauważą coś niepokojące, to
pani sołtys jest w stanie na bieżąco sprawdzić czy faktycznie tak jest.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zastanawiał się jak to będzie wyglądało kiedy np. pani sołtys nie będzie na miejscu. Rozwiązanie,  o
którym mówił wiceburmistrz Łukasz Marek wydaje się być dobrym rozwiązaniem, które będzie można
wykorzystać także w innych miejscach. 

- Edyta Babicka- radna

Powiedziała, że jej zdaniem jest to rejestrator, który rejestruje obraz. Aplikacja w telefonie pozwala w
dowolnym momencie podejrzeć co dzieje się na tym placu zabaw. Jej zdaniem, żeby Straż Miejska miała
w to wgląd, to te kamery musiałyby być podpięte pod system monitoringu miejskiego.

Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że dostęp do tego monitoringu powinien być uregulowany, żeby nikt nie mógł nic zarzucić
chociażby  w kwestii  ochrony danych osobowych.  Osoba obsługująca  monitoring  musi  mieć  do tego
stosowne uprawnienia.  

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że to rzeczywiście  jest dość delikatna spraw, ponieważ wizerunek jest  niewątpliwie daną
osobową. Potrzebny jest administrator danych osobowych, na którym ciążą określone obowiązki. Osoby,
które mają do tego dostęp muszą mieć stosowne upoważnienia. Wszyscy wiemy, że ten monitoring jest
bardzo potrzebny, a przykładem na to może być fontanna u zbiegu ulic Kościelnej i Sikorskiego stała
dokładnie jeden dzień.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Dlatego we wszystkich monitorowanych miejscach musi być jasno napisane kto jest operatorem i kto
przetwarza dane osobowe, aby uniknąć niepotrzebnych problemów. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  wszystkie  place  zabaw,  a  także  inne  miejsca  spotkań młodzieży  powinny być  objęte
monitoringiem. Jeżeli natomiast chodzi o omawiany plac zabaw w Duczkach należy te kwestie szybko
uregulować, bo to Straż Miejska powinna mieć dostęp do nagrań z monitoringu.

Głosowano w sprawie:
(4) zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2019 rok;. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
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Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, 
Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł 
Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Karol Cudny
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

2) (5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata 2020-2034;

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

W prognozie finansowej na lata 2020-2034 uaktualniono kwoty dochodów i wydatków zgodnie z 
zarządzeniami Burmistrza oraz zmianami wprowadzonymi w uchwale budżetowej.   

Głosowano w sprawie:
(5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata 2020-2034;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

3) (6) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości;

W dyskusji wzięli udział:
- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

Uchwala  ta  ma  na  celu  wyrażenie  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  z  dotychczasowym
dzierżawcą  na  okres  do 3 lat  gruntu położonego przy Al.  Armii  Krajowej.  Jest  to  teren  targowiska.
Uchwały podobnej treści Rada podejmowała w maju, ale jeden z kupców się spóźnił, dlatego sprawa jest
procedowana dopiero teraz. Czynsz będzie wynosił 333 złote miesięcznie, a powierzchnia gruntu wynosi
18,2 m2 pod sam pawilon handlowy i 0,65 m2 ciągu komunikacyjnego. 

Głosowano w sprawie:
(6) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości; 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
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Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski
4) (7) wyrażenia zgody na najem nieruchomości;

W dyskusji wzięli udział:

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Uchwała ta dotyczy zawarcia kolejnej umowy najmu z tym samym najemcą gruntu położonego przy ul.
Sasina w Wołominie o powierzchni  124 m2  .Teren ten jest  wykorzystywany na powiększenie działki
właściciela jako teren zieleni. Umowa będzie zawarta na okres 3 lat a czynsz będzie wynosił 223.20 zł.
netto rocznie. 

- Piotr Sikorski- radny

Zapytał w którym miejscu znajduje się ta nieruchomość?

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Odpowiedział, że przy ul. Sasina 22. 

Głosowano w sprawie:
(7) wyrażenia zgody na najem nieruchomości;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

5) (8) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości;

W dyskusji wzięli udział:

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Przedmiotem  sprzedaży  będzie  nieruchomość  gminna  położona  przy  ul.  Ludowej  w  Wołominie  o
powierzchni  528  m2  .  Sprzedaż  nastąpi  w  drodze  przetargu  nieograniczonego  ustnego,  a  kwota  ze
sprzedaży zasili budżet Gminy.

- Robert Kobus- radny

Zapytał dlaczego nie ma załączonego do projektu uchwały wyrysu z mapki?
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- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Odpowiedział, że w przypadku uchwał dotyczących sprzedaży nieruchomości nigdy nie były załączane
mapy, ale jeżeli radni sobie życzą to w przyszłości takie mapy zostaną dołączane. 

- Robert Kobus- radny

Jaką kwotę oczekuje uzyskać Gmina za sprzedaży tej nieruchomości?

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Odpowiedział, że dopiero po podjęciu przedmiotowej uchwały będzie zlecona wycena rzeczoznawcy. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał czy jest możliwe wprowadzenie do uchwały zapisy kwoty, poniżej której Gmina nie sprzeda tej
nieruchomości?

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Odpowiedział, że nie możemy, ponieważ o cenie decyduje Burmistrz. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Rada Miejska wyraża zgodę na sprzedaż co do zasady. Natomiast  Burmistrz jest zobowiązany prowadzić
racjonalną gospodarkę i sprzedaje nieruchomość za cenę nie niższą niż wycena rzeczoznawcy.

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Zapytał czy zdanie Zastępcy Burmistrza nie ma możliwości aby Rada zawarła z w uchwale zapis o cenie
minimalnej?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  jego  zdaniem  nie,  ponieważ  ta  cena  minimalna  wynika  z  wyceny  rzeczoznawcy
majątkowego. 

- Robert Kobus- radny

Powiedział,  że  był  wprowadzony  takli  zapis  w  przypadku  sprzedaży  nieruchomości  przy  ul.
Warszawskiej.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,że w przypadku przytoczonej przez radnego uchwały to ona wyraziła zgodę na taki zapis. 

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że rozumie troskę radnego Roberta Kobusa, ale nie wie na jakiej podstawie Rada Miejska
miałaby oszacować te wartość. Jeżeli na podstawie wyceny rzeczoznawcy, to taka wycenę należałoby
zlecić przed podjęciem tej uchwały i za nią zapłacić zanim jeszcze Rada zdecyduje o czy wyrazić zgodę
na jej sprzedaż.

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  jemu chodzi  o  zapis  w tejże  uchwale  w brzmieniu:  Rada  Miejska  wyraża  zgodę  na
sprzedaż po cenie nie niższej niż kwota wyceny rzeczoznawcy. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział,  że  to  ustawodawca zdecydował,  że kiedy w pierwszym przetargu nie  uzyskamy ceny
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zawartej  w ogłoszeniu  o przetargu,  Burmistrz  ma prawo ogłosić  kolejny  przetarg.  Jest  zasada,  że  w
pierwszym przetargu cena ta nie może być niższa niż kwota wyceny rzeczoznawcy.  Jeżeli  nie ma w
pierwszym przetargu ofert kupna, to wskazuje, że nie ma zainteresowania. Po to ustawodawca daje prawo
obniżenia ceny w kolejnym przetargu. Burmistrz nie musi z tego skorzystać. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Zapytał czy ta wycena będzie dostępna dla wszystkich?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że tak. To są akta postępowania dostępne i daje to radnym możliwość kontroli. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że w przypadku sprzedaży nieruchomości przy ul. Warszawskiej, to zanim zapadła decyzja o
sprzedaży  było  już  kilka  ofert  kupna.  To właśnie  wtedy  zapadła  decyzja,  że  poniżej  pewnej  kwoty
nieruchomość ta nie zostanie sprzedana. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że dokładnie o to mu chodzi, że jeżeli w trzech kolejnych przetargach nie uzyskamy ceny
rzeczoznawcy  to  jej  nie  obniżymy,  tylko  działka  pozostanie  nadal  własnością  Gminy.  
Radny zapytał jeszcze czy ta działka jest uzbrojona?

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Odpowiedział, że nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie. Z jego wiedzy wynika, że naprzeciwko tej
działki został  niedawno wybudowany budynek, więc na pewno jest tam linia energetyczna, ale jak jest z
pozostałymi mediami nie jest pewien. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że rzeczoznawca uwzględnia w swojej wycenie czy teren jest uzbrojony.  

Głosowano w sprawie:
(8) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości;. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek 
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł 
Rozbicki, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Andrzej Fuśnik, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

6) (9) zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Centrum Duczek w gminie Wołomin;
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7) (10) przyjęcia od Miasta Kobyłka zadania publicznego;

W dyskusji wzięli udział:
- Marta Domańska- Gawryś

Zgodnie  z  rozporządzeniem  Ministra  Pracy  i  Polityki  Społecznej  gminy  podpisują  porozumienia  na
przejęcie zadania z zakresu pomocy społecznej. W tym przypadku Gmina Kobyłka zwróciła się z prośbą
o przyjęcie dwóch mieszkańców do wołomińskiego Środowiskowego Domu Samopomocy. Jest miejsce
w  Domu  Samopomocy,  więc  Gmina  może  takie  zadanie  przejąć.   

Głosowano w sprawie:
(10) przyjęcia od Miasta Kobyłka zadania publicznego;. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Piotr Sikorski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

8) (11) uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków;

Głosowano w sprawie:
(11) uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków;. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Piotr Sikorski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

9) (12) nadania nazwy odcinkowi drogi ekspresowej S8 na terenie Gminy Wołomin;
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Głosowano w sprawie:
(12) nadania nazwy odcinkowi drogi ekspresowej S8 na terenie Gminy Wołomin. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Piotr Sikorski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski
10) (13) rozpatrzenia skargi;

W dyskusji wzięli udział:
- Agata Bochenek- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Powiedziała, że do przedstawionego projektu uchwały jest załączone bardzo dokładne uzasadnienie, które
powstało na podstawie opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która natomiast postała we współpracy
z radcą prawnym. 

Skarżąca twierdzi,  że  Gmina ma obowiązek sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego na
omówionym w projekcie uchwały terenu,. Tymczasem, zgodnie z prawem, Gmina takiego obowiązku nie
ma,  dlatego  skargę  należy  uznać  za  bezzasadną.  

Głosowano w sprawie:
(13) rozpatrzenia skargi. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł 
Rozbicki, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Robert Kobus
BRAK GŁOSU (1)
Piotr Sikorski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski
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11) (14) rozpatrzenia skargi;
W dyskusji wzięli udział:
- Agata Bochenek- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Komisja w tej sprawie skupiła się na dochowaniu terminów. Pewne zawirowania terminowe, które tu
miały miejsce, były związane z działalnością Poczty Polskiej. Było to już w czasie pandemii. Wszystkie
te kwestie zostały wyjaśnione,  odszkodowanie wypłacone,  dlatego również tę skargę należy uznać za
bezzasadną.  

- Robert Kobus- radny

Zapytał czy kwota odszkodowania została wypłacona w całości?

- Agata Bochenek- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Z wyjaśnień pracowników wynika, że została wypłacona w całości. Ubezpieczyciel najpierw wypłacił
część kwoty, a potem Wydział Finansów i Budżetu wypłacił pozostałą kwotę.

- Marek Górski- Przewodniczący rady

Powiedział, że ogólnie skarga dotyczyła opieszałości w wypłacie odszkodowania, ponieważ proces ten
się wydłużał jak się okazuje nie z winy Urzędu.

   
Głosowano w sprawie:
(14) rozpatrzenia skargi. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

12) (15) zmiany uchwały Nr XX-32/2020 z dnia 28 maja 2020 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad
ich zbywania, nabywania i wykupu.

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy 

Następuje zmiana wartości nominalnej obligacji z 10 000 na 1000 złotych, w związku z tym zmienia się
ilość emitowanych obligacji  z 850 na 8500.  Ogólna ich wartość nie mienia się i wynosi 8 500 000
złotych.  W § 3 i  § 6 zmienia  się  oznaczenie  poszczególnych serii  obligacji.  Było oznaczenie:  seria
A2020,  B2020,C2020,  D2020.  Na  wniosek  Związku  Banków  Polskich  wprowadzono  oznaczenia
A20,B20,C20, D20.

Głosowano w sprawie:
(15) zmiany uchwały Nr XX-32/2020 z dnia 28 maja 2020 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu.. 
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Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  przygotował  dla  radnego Mirowskiego informacji  na temat  barwnika  stosowanego do
barwienia wody, który pomaga w wykrywaniu awarii w ZEC. Z danych tych wynika, że barwnik ten jest
używany  w  kosmetykach,  środkach  ochrony  osobistej,  w  chemii  gospodarczej,  itd.  Coś  co  ma  tak
szerokie zastosowanie nie może być szkodliwe. 

Przewodniczący Przekazał dalsze prowadzenie posiedzenia Zastępcy Przewodniczącego Katarzynie Pazio
i opuścił salę obrad. 

9. Informacje Burmistrza o pracy w okresie między sesjami;

W dyskusji wzięli udział:
- Paweł Rozbicki- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Przypomniał, że jakiś czas temu prosił o uzupełnienie składu osobowego Komisji Rewizyjnej. Zapytał
czy jest to możliwe jeszcze na tym posiedzeniu. 

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego Rady

Powiedziała, że nie jest to możliwe, ale na kolejną sesję taki punk zostanie wprowadzony do porządku
obrad. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała, kiedy zostaną wykoszone rowy?

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział,  że  koszenie rowów trwa.  W umowie  jest  zapis,  że  firma ma czas  do końca września
wszystko wykosić i odmulić. 

                                                                           Salę obrad opuścił radny Paweł Rozbicki 

- Robert Kobus- radny

Zapytał  czy  jest  sens  zadawania  pytań,  ponieważ  na  poprzedniej  sesji  zadał  kilka  pytań  i  do  dnia
dzisiejszego posiedzenia nie otrzymał odpowiedzi. 

Radny  zapytał  czy  audyt  oświetlenia  ulicznego  dotyczy  wszystkich  punktów  świetlnych  czy  tylko
punktów ze źródłem sodowym oświetlenia? 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział, że audyt ten dotyczy wszystkich punktów oświetleniowych. W oparciu o ten audyt, Gmina
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będzie przystępować do procedury przetargowej na wymianę oświetlenia.

- Robert Kobus- radny

Zapytał czego dotyczy postępowanie uzupełniające na bieżącą konserwację dróg o nawierzchni twardej
nieulepszonej? 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział, że dotyczy to dróg gruntowych. Chodzi o dodatkowe równanie. Dotychczasowe środki na
równanie się skończyły, dlatego jest prowadzone dalsze postępowanie, aby te prace dalej prowadzić.

- Robert Kobus- radny

Ile firm aktualnie realizuje oławianie zwierząt?

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział, że jest to jedna firma. 

- Robert Kobus- radny

Kto zajmuje się dystrybucją i kto nadzoruje rozkładanie karmy dla kotów wolno żyjących.

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

W  ramach  umowy  Gmina  dostaje  taką  karmę  bezpłatnie  i  przekazuje  ją  firmie  prywatnej,  która  ją
rozprowadza. 

- Robert Kobus- radny

Czy wykorzystano już całą pulę środków przeznaczonych na ten rok na dofinansowanie wymiany źródeł
ciepła?

Kolejne pytanie radnego dotyczyło terenu po byłej NAFCIE, czy są już ustalenia po kontroli i ewentualne
skażenie rzeki czarna. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Zobowiązał się, że Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego udzieli odpowiedzi
na piśmie. 

- Robert Kobus- radny

Na  jakim  etapie  jest  wydanie  nieruchomości  przy  ul.  Warszawskiej  11  nowemu  właścicielowi?  Co
aktualnie dzieje się z nieruchomością przy ul. Warszawskiej 25?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Współwłaściciel nieruchomości Warszawska 11 zwrócił się na piśmie o jej niewydawanie, tzn nie chce
przejąć tej nieruchomości do czasu zakończenia postępowania w Sadzie Rejonowym w Wołominie. 

Co  do  Warszawskiej  25  Gmina  będzie  występowała  z  pozwem do  sądu,  ponieważ  stan  prawny  tej
nieruchomości  jest  nieuregulowany,  współużytkownik  wieczysty  gruntu  nie  wyraził  zgody  na
dobrowolne załatwienie sprawy. 

- Lidia Pacura- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska

Odpowiedziała  na  zadane  wcześniej  pytanie  odnośnie  wymiany  źródeł  ciepła:  W  tej  chwili  Gmina
podpisała  56 umów na dofinansowanie  wymiany źródeł  ciepła.  Środków wystarczy  na 60,  a  więc 4
umowy są w trakcie procedowania.  
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- Robert Kobus- radny

Zwrócił się do Sekretarza Gminy odnośnie pytań zadanych na poprzedniej sesji.  

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy

Powiedziała, że pytania są w opracowaniu. Zobowiązała się do udzielenia na nie odpowiedzi do końca
tygodnia.  

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że również zadał na poprzednie sesji pytanie radnemu Kobusowi, jakie korzyści materialne
ma Wołomin z wyjazdów radnego do Niemiec?

- Agata Bochenek- radna

Zapytała kiedy zostanie wykonane oznakowanie poziome dróg gminnych? 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział, że jutro zostanie ogłoszony przetarg. W ciągu tygodnia powinna zostać wyłoniona firma.
Jak tylko to nastąpi przystępujemy do malowania.  

- Agata Bochenek- radna

Zapytała co dalej z miejscem u zbiegu ulic Kościelnej i Skorskiego, w którym była jeden dzień fontanna?

Czy będzie ona ponownie zamontowana i jaki to jest wydatek? 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

W tej chwili w tym miejscu mamy lepsze, nowe oświetlenie. Urząd podejmie próbę zamontowania tej
fontanny jeszcze raz. Być może uda się również podpiąć w tym miejscu monitoring. Koszt tej fontanny to
jest ok 4- 5 tys. złotych.

- Piotr Sikorski- radny

Powiedział,  że  cieszy  się,  że  3  z  4  poruszonych  przez  niego  kwestii  poprawy  bezpieczeństwa  na
poprzedniej sesji, tj. przejścia dla pieszych, łatanie dziur, koszenie rowów i malowanie pasów, zostały
zrobione,  albo  przynajmniej  rozpoczęte.  Powiedział,  że  jest  to  olbrzymia  zmiana  w funkcjonowaniu
wydziału. 

Natomiast  jeżeli  chodzi  o  wspomniane  dwa  przejścia  dla  pieszych,  z  których  jedno  jest  na  drodze
powiatowej, zaapelował do radnego Andrzeja Fuśnika, który jest pracownikiem Starostwa, o interwencję
w  tej  sprawie.  Niedaleko,  na  skrzyżowaniu  ulic  Fieldorfa  i  Sportowej  jest  jeszcze  jedno  bardzo
niebezpieczne przejście,  które wymaga doświetlenia.  Mimo, że to jest droga powiatowa, to Gmina te
doświetlenia wykona . Jednak potrzebna jest do tego zgoda Starosty.    

Jeżeli chodzi o łatanie dziur, to idzie ono w tym roku bardzo dobrze i jest dość solidne.

Jeżeli  chodzi o malowanie pasów, to radny uzgadniał z poprzednim Naczelnikiem Wydziału,  że przy
niektórych przejściach dla pieszych powinny się znaleźć napisy „odłóż smartfon i żyj”.  Powiedział, że
zostały wytypowane miejsca, gdzie takie napisy powinny się znaleźć. Radny przekaże do Wydziału listę
tych miejsc

Poprosił, aby dopilnować prac związanych z koszeniem rowów. 

Radny  powiedział,  że  ze  sprawozdania  wynika,  że  dron  się  sprawdza.  Zostały  wykonane  52  loty
operacyjne. 
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- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego Rady

Również podziękowała, za szybką reakcję po poprzedniej sesji, kiedy to prosiła o zamieszczenie tabliczki
z nazwą Skweru im. Zofii i Jana Mucharskich w Duczkach.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Na poprzedniej sesji publicznie zostało powiedziane, że nie zostały wykonane prace na placu zabaw na
os.  Sławek i  przy  ul.  Długiej.  Okazało  się,  że  te  wszystkie  prace  zostały  wykonane.  Pan Burmistrz
powiedział, że skoro publicznie zostało powiedziane, że te prace nie były wykonane, tak teraz również
publicznie wyjaśnia, że były one wykonane. 

- Aneta Adamus (Ad Vocem)- radna

Powiedziała, że pytając o te prace nie twierdziła, że to nie jest zrobione, tylko zadawała pytania czy to
jest zrobione. 

Podziękowała Naczelnikowi Leszkowi Borucowi za bardzo szybkie interwencie. Na ostatniej sesji radna
pytała o naprawy urządzeń. Rzeczywiście wszystko zostało naprawione na najwyższym poziomie. 

Radna powiedziała, że przez dwa lata razem z mieszkańcami zabiegała o to, aby plac zabaw przy ul.
Wiosennej był doświetlony. I przez dwa lata się to nie udało, a jedna interwencja u Naczelnika Leszka
Boruca  i  to  doświetlenie  jest.  Radna  bardzo  podziękowała  za  to  Naczelnikowi  za  tak  błyskawiczną
reakcję.  Dodatkowo  powiedziała,  że  nie  może  się  nachwalić,  bo  plac  zabaw  jest  czysty  jak  nigdy.
Młodzież jest ciągle taka sama, ilość śmieci które powstają z racji bytności ludzi na placu zabaw również
się nie zmniejszyła, a porządek jest. 

Radna ponowiła pytanie dotyczące montażu na tym placu zabaw monitoringu. Czy jest już jakiś termin
kiedy ewentualnie może on się tam pojawić? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  jest  skłonny  przychylić  się  do  propozycji  radnego  Piotra  Sikorskiego  i  objąć
monitoringiem wszystkie place zabaw. Powiedział, że gmina nad tematem się pochyli, bo rzeczywiście
jest to problem.  

- Agnieszka Koza- radna

Wróciła  do  tematu  barierek,  o  których  wspominała  na  poprzednim  posiedzeniu.  Część  z  nich
rzeczywiście  jest  zamontowana,  ale  powinna tam być jeszcze  jedna.  Podczas  odbioru  tej  drogi  były
zgłaszane uwagi do protokołu. Niestety nie zostały one w nim uwzględnione. Była tam mowa o montażu
luster od ul. Sosnowej i o tym również nie ma wzmianki o tym w protokole.  Była również mowa o
barierce w miejscu, gdzie znajduje się duża łąka, przy której jest rów, to jest jadąc ul. Długą od Starego
Grabia w kierunku Duczek. Po jednej stronie są zabudowania i jest to wszystko dobrze zabudowane, ale
po drugiej stronie przy tym rowie miała być zamontowana barierka. Pozostałe rzeczywiście są. 

Na  ostatnim  posiedzeniu  Komisji  Bezpieczeństwa  radna  pytała  o  protokół  z  kontroli,  która  była
przeprowadzona na przystanku przy ul. Olszowej na Szosie Jadowskiej. Miała go dostać na poprzedniej
sesji, a którego do te pory nie dostała. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że uważał, że odpowiedział  radnej na nurtujące ją kwestie.  Radna nie prosiła o protokół,
tylko zadała pytanie: „kto i w jaki sposób to stwierdził?”, na które odpowiedział, że Gmina opierała się na
informacjach przekazanych przez kierowców tych linii, którzy zostali poproszeni o takie informacje. Jako
takiego protokołu nie było i radna o niego nie prosiła.
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- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna

Powiedziała,  że  prosiła  o  odpowiedź  na  piśmie  kiedy  ta  kontrola  została  przeprowadzona  i  takiej
odpowiedzi nie otrzymała. Jest to istotna kwestia, ponieważ jeżeli kontrola była przeprowadzona kiedy
dzieci do szkoły nie chodziły, to faktycznie nikt tam nie jeździł.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że rozumiał, że odpowiedzi udzielił, a protokołu nie ma. 

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna

Powiedział, że chciałaby się dowiedzieć, czy te przystanki wrócą?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że takie przystanki są projektowane w ramach ścieżki rowerowej.

- Robert Kobus- radny

Na interpelacje i zapytania w trybie dostępu do informacji publicznej, które składał, otrzymał już 
odpowiedzi. Niestety dokumenty, o które prosił w wielu przypadkach są niekompletne. Zapytał dlaczego 
radni dostają niekompletne odpowiedzi i dokumenty?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,  że z  jej  informacji  wynika,  że kwestie  interpelacji,  zapytań czy wniosków o dostęp do
informacji publicznej są prowadzone przez panią Naczelnik wzorowo. Pani Burmistrz poprosiła radnych
o dokładne precyzowanie o co wnioskują. Czasem wnioskodawcy się wydaje, że wyraża się precyzyjnie,
jednak osoba, która to czyta czy potem odpisuje inaczej ten zapis interpretuje. Być może trzeba będzie
zastosować takie rozwiązanie, że Urząd będzie prosił o uzupełnienie lub skonkretyzowanie pytania.

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego

Poprosiła od razu o przedstawienie ile tych interpelacji wpłynęło i jak wygląda ich rozpatrywanie.

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała, że jeżeli pytanie nie jest konkretnie zadane, to nie można się do niego odnieść. Poprosiła
radnego  Roberta  Kobusa  o  informację  czego  brakuje  w  odpowiedziach,  które  dostał.   
Od początku roku wpłynęło 17 pism nazwanych wnioskami lub interpelacjami. W większości nie były to
interpelacje.  Są  to  w  większości  zapytania.  Z  tych  17  zapytań  jeszcze  tylko  jedna  jest  w  trakcie
opracowywania i zbierania informacji. 

- Magdalena Zych- radna

Powiedziała, że ma informację w kwestii równania ulic, że zabrakło kruszcu. Zapytała Naczelnika WGK
czy zostanie on jeszcze zakupiony i czy prace te będą kontynuowane? 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział,  że  oczywiście  materiał  ten  zostanie  zakupiony.  Gmina  nie  ma  magazynów,  dlatego
materiał ten jest magazynowany przez wykonawcę. 

- Karol Cudny- radny

Powiedział,  że  jedna  z  mieszkanek  wrzuciła  zdjęcia  na  Wołomińskim  Forum  Samorządowym
przedstawiające jak wygląda otoczenie pomnika Obrońców Ojczyzny na Skwerze Piłsudskiego. Wygląda
to  bardzo  źle.  Jest  to  zasługa  zamieszkujących  tam  ptaków.  Czy  Gmina  ma  zaplanowane  działania

                                                                                                                                                                      45



polegające na wyczyszczeniu tego Skweru, tj głównie kostki i ławek lub jakiś inny  pomysł na to, aby ten
park był bardziej estetyczny.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Ten  park  to  jest  teren  PKP.  PK  ubiega  się  o  ten  teren,  Gmina  również  wystąpiła  do  Wojewody
Mazowieckiego o ten teren, ale n ie wiemy czy to przyniesie jakiś skutek. Mamy taki dziwny stan, bo nie
możemy ruszać tych drzew, kwestia terenu nie jest uregulowana. Jedyne co można zrobić, to czyścić
kostkę i kosze z odpadami. 

- Karol Cudny- radny

Zapytał czy czyszczenie tej kostki cz tez ławek jest jeszcze zaplanowane w sezonie letnim?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział,że traktuje to pytanie jako zgłoszenie i w ramach interwencji Gmina wykona te prace.

- Daniel Krzemiński- Sołtys wsi Stare Grabie

Powiedział, że jest pod ogromnym wrażeniem, bo właśnie Stare Grabie dostały środki na budowę bardzo
potrzebnej inwestycji tj. boiska przy Szkole Podstawowej w Starym Grabiu. Przyszło nam żyć w czasach
bardzo trudnych dla samorządów, a to co się wydarzyło wiosną, czyli pandemia, na którą nikt nie był
przygotowany, to jednak Urząd pod kierownictwem pani Burmistrz działa i ktoś pomyślał o tej małej
miejscowości i potrzebach jej mieszkańców. Serdecznie za to podziękował w imieniu wszystkich  jako
mieszkaniec, ale i jako Sołtys oraz Przewodniczący Rady Rodziców.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Również podziękowała Panu Sołtysowi  za dobrą współpracę. Jest on bardzo dobrym przykładem dla
innych, ponieważ bardzo troszczy się o swoją miejscowość, dobrze zna jej mieszkańców, często bywał w
Urzędzie jeszcze przed pandemią, ale i teraz przez panią radną jest w ciągłym kontakcie. Jest przykładem
na  to,  że  merytoryczną  dyskusją  można  bardzo  wiele  zdziałać.     

-Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego 

Również podziękowała Panu Sołtysowi, za jego pracę i starania o środki na tę inwestycję.

 
10. Informacje Przewodniczącego Rady i sprawy bieżące;

11. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i wnioskach radnych.

12. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca zamknęła XXII sesję Rady Miejskiej w 
Wołominie 

 

Protokołowała:                            Sekretarz obrad:                               Przewodniczący obrad:

Elżbieta Żak                                 Paweł Kocik                              Marek Górski, Katarzyna Pazio
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